
OBČASNÍK MĚSTSKÉHO OBVODU
POLANKA NAD ODROU

RADOST MÁ MNOHO PODOB
   Podzim nám v půlce listopadu nadělil jeden den sněhově bílý a tři 
noci pod bodem minus. Jinak nového nic. Jen listy stromů měly spočí-
tané svoje bytí a trhaly se od mateřské větvičky.
   „Co to máš za prašivky?“, zeptal se mne soused, když jsem v ranečku 
nesl pár bílých kuželovitých hub zvaných hnojník nasbíraných v trávě. 
Dvě vejce a bude večeře. Kroutil hlavou a tak se mu snažím vysvětlit, 
jaká je to dobrá houba, pokud nezčerná. Tahle várka byla asi poslední, 
alespoň v Polance, a tak jsem si ji patřičně považoval.
   „Jak to má dole pod kloboukem lupeny, tak nebrat,“ odfrkl si soused 
a tím vlastně skončil mojí letošní houbovou sezónu. 
Rok pomalu končí a příroda, než se uloží k pravidelnému oddychu, 
ještě vydává své poklady. Její nabídka mne bohužel většinou míjí. Tří-
denní tradiční výlov jistebnického rybníka Bezruč byl už poněkolikáté 
signálem, abych se šel rozloučit také s vodou. No, mockrát jsem letos 
na oderském břehu nepostál, ale i tak musím jít poděkovat.
  „Nečuč na mne, dneska dostaneš zabrat,“ tvrdím odhodlaně do očí 
mého dvoukilového „bodyguarda“, fenečky jorkšíra Reginy. Je to věr-
ná holka, se kterou si můžu po cestě povídat, a šlape se mnou docela 
ráda. Tedy, někdy. Také se umí zapřít, inu jako ženská. Teď dělá, že 
mne poslouchá, ale mně stačí, když neremcá.  Šetřím její nožky, přece 
jen už je dáma v letech, a proto k řece jedeme autobusem. Šestačtyříct-
kou na Dolní Polanku a po cyklostezce k mostu přes Odru, jehož okolí 
se stalo oblíbeným poutním zastavením pro turisty všeho druhu. Stojím 
na mostě a první pohled směřuje proti toku řeky. Břehy má nacpané 
k prasknutí a s proudem už připlavalo pár kmenů, které vytrhl proud 
někde výše. Kdoví, jaké koryto si řeka prosadí po jarním tání…
   „Koukej, Regi, vidíš tu postavu rybáře vpravo nad námi?“, téměř šep-
tám své chlupaté kamarádce a lovec se ani nehne. Asi nachytal nějaké 
nástražní rybky při výlovu Bezruče a teď doufá, že bude mít nějaký 
dravec hlad. Anebo si jen tak přišel vyvětrat hlavu. Do maskáčů zaba-
lená sfinga se najednou pohnula. Rybář sáhl za sebe a vytáhl termosku. 
Dlouhý lok. Asi kafe nebo čaj s rumem. 
   Dívám se, jak Odra spěchá k Baltu a dá se říci, že moře spojují konti-
nenty i státy, jak by to mělo být lidsky i politicky. Ale je to jinak. 
  Naše planeta se snad zbláznila. Ne, planeta ne, příroda ví, co dělá. Jen 
lidé, které stvořila, dělají blbosti. Tenhle rok byl na změny obzvláš-
tě výživný. Blízký a střední východ, kde padají autokratické režimy.  
Do toho občas sebevražda teroristy, který s sebou vezme desítky lidí. 
To všechno většinou v muslimských zemích, kde nebyl a nebude nikdy 
klid. Je snad někde opravdový ráj? Prý v Tichomoří, jak nám nabízejí 
barvotiskové reklamní televizní spoty. Jo tak na týden. Samé ryby a 
kokosy, to se také přejí, nehledě na zemětřesení a orkány, které dělají 
z ráje peklo. I to je paradox dnešní doby, doby mimořádně militantní 
a agresivní.
   Ale zůstaňme u nás. Evropská Unie se topí v problémech. Když jsem 
kamarádovi ekonomovi v bouřlivé diskuzi řekl, že nám EU diktuje pod-
mínky jako kdysi RVHP, tak mi neměl čím oponovat. Nejprve Moskva, 
teď Brusel…                                                             pokračování na straně 2

VÁNOČNÍ ZASTAVENÍ
Vážení spoluobčané,
dny neúprosně letí, a ačkoli to počasí zatím ani nenaznačuje, minimálně 
výzdoba v obchodních centrech nám opět připomíná, že vánoce se blíží. 
Před námi je tradiční závěrečný shon. Je třeba opatřit dárky pro své nej-
bližší, vánoční stromek, kapra… Ovšem také je to chvíle, kdy bychom 
se chtěli všichni zastavit, zamyslet, odpočinout si a užít si svátečních 
dnů. Pro mnohé z nás to nebyl jednoduchý rok  a mnoho sil jistě bude-
me potřebovat i do budoucna.  Dovolte mi proto, prosím, popřát vám 
krásné Vánoce plné rodinné pohody, zdraví a šťastných chvil. Nový 
rok pak vítejme s nadějí, že se nám v roce 2013 splní co nejvíce našich 
přání, a že jimi dokážeme potěšit nejen sebe, ale i lidi kolem nás. 

Starosta

ČÍSLO 6 / LISTOPAD, PROSINEC 2012



POLANSKÝ ZPRAVODAJ - 2

• Vzala na vědomí sdělení ředitele Základní školy Heleny Salichové  
v Polance nad Odrou pana RNDr. Josefa Tepera o provedených opat-
řeních v důsledku havárie v budově Základní školy H.Salichové na 
ul. 1. května č.p. 330 v Polance nad Odrou a to takto:

   Třídy – 2.A a 2.B a třída 1.B jsou umístěny v budově č.p. 1053 na ul. 
H.Salichové v Polance nad Odrou a třída 1.A je umístěna v budově 
sousedící – č.p. 816 na ul. H.Salichové v Polance nad Odrou.

• Vzala na vědomí komplexní organizaci školního roku 2012 – 2013 
Základní školy Heleny Salichové v Polance nad Odrou, předloženou 
ředitelem školy RNDr. Josefem Teperem.

• Souhlasila na základě žádosti ředitele ZŠ v Polance nad Odrou pana 
RNDr. Tepera s udělením výjimky v počtu žáků pro školní rok 2012 – 
2013 při výuce v méně náročných předmětech, a to na počet 33 žáků 
ve třídě (sloučení třídy 6.A a 6.B). 

• Rozhodla o výpůjčce nebytových prostor v objektu „Staré školy“ na 
adrese 1. května 330, Ostrava-Polanka nad Odrou, za účelem zřízení 
odpočinkové místnosti pro potřeby Městské policie Ostrava.

• Vzala na vědomí předloženou studii Využití objektů v majetku SMO 
- ve správě městského obvodu Polanka nad Odrou, zpracovanou fa. 
OSA projekt s.r.o., Kafkova 1133/10, 702 00 Ostrava s tímto doporu-
čením Zastupitelstvu městského obvodu Polanka nad Odrou:

1. Akceptovat uvedené obecní priority.
2. Soustředit základní školství do jednoho místa „nové školy“, kde 

máme k dispozici nejen možnost kvalitní výuky, ale i dostatečně ve-
liký, klidný a bezpečný okolní prostor, umožňující i další využití pro 
školní mládež, školní jídelnu, sportovní halu,

- provést změnu využití budovy „staré školy“ pro potřeby ZUŠ, radni-
ce městského obvodu, knihovny a komerčního prostoru pro potřeby 
lékařské péče

- přestavět budovu radnice na byty pro potřeby sociálního bydlení  
a prostory radnice přemístit do „staré školy“.

3. V průběhu roku 2013 vybrat variantu řešení domu č.p. 545 (zdravot-
ní středisko). 

  Možné varianty: 
a) provést opravy na náklady městského obvodu a ty pak postupně     

dostávat zpět formou tržního nájemného 
b) nabídnut objekt stávajícím nájemníkům k odprodeji.
4. U ostatních budov ponechat stávající využití.
• Vzala na vědomí se souhlasným stanoviskem hospodaření městského 

obvodu – plnění příjmů a výdajů v rozpočtu SMO – městského obvo-
du Polanka nad Odrou za období 01-09/2012.

• Vzala na vědomí žádost o poskytnutí písemné informace o dosavad-
ním průběhu a předpokládanému vývoji naplnění ustanovení čl. IV. 
odst. 1a) Darovací smlouvy ze dne 10.8.2009, kterou DTJ Polanka 
nad Odrou darovalo nemovitý majetek SMO – městskému obvodu 
Polance nad Odrou a pověřila starostu městského obvodu Polanky 
nad Odrou písemnou odpovědí organizaci DTJ Polanka nad Odrou 
ve věci budoucí realizace rekonstrukce Dělnického domu v Polance 
nad Odrou. 

• Projednala pozměňovací návrh zastupitelky Anny Horsákové a ma-
teriálu, zpracovaného zastupiteli Polanky nad Odrou (ODS) na zákla-
dě pracovního zasedání zastupitelů  k materiálu „Komplexní využití 
budov ve správě městského obvodu Polanka nad Odrou“ a uložila 
svolat další pracovní jednání zastupitelů Polanky nad Odrou k pro-
jednávanému materiálu „Komplexní využití budov ve správě měst-
ského obvodu Polanka nad Odrou“.

• Vzala  na vědomí informaci komise školské, kulturní a sportovní 
o připravovaných kulturních akcích v Polance nad Odrou a jejich 
předpokládaných nákladech a výnosech (koncert Samson, divadlo 
Devítka).

• Projednala - návrh rozpočtu SMO – městského obvodu Polanky nad 
Odrou pro rok 2013 v členění  příjmů a výdajů dle platné rozpočtové 
skladby včetně připojených komentářů.

• Udělila souhlas Mateřské škole v Polance nad Odrou k nabytí ma-
jetku darem, potřebného k výkonu činnosti, pro kterou byla zřízena,  
a to finanční hotovosti ve výši Kč 64.500, Kč,- od  rodičů dětí, umís-
těných v Mateřské škole, Malostranská 124, Ostrava – Polanka nad 
Odrou. 

• Vzala na vědomí koncepční materiál předložený radním Radomí-
rem Zaciosem na komerční využití veřejného prostranství při konání 
Anenské pouti v Polance nad Odrou.

• Rozhodla o dodavateli stavebních prací na veřejnou zakázku s ná-
zvem akce „Chodníky v Polance nad Odrou, stavební objekt SO102-
Chodník na ul.1.května a SO301-Kanalizační přípojka pro odvodnění 
chodníku“ (úsek od železničního přejezdu po zastávku MHD). Jako 
dodavatel stavby byla vybrána fa. V.D.STAV Ostrava, s.r.o., s cenou 
nejvýše přípustnou  1.187.220,- Kč včetně DPH.

• Rozhodla o dodavateli veřejné zakázky „Zastínění oken sportovní 
haly v Polance nad Odrou “. Dodavatelem zakázky je fa. VERTEX  
CZ, s.r.o., za cenu nejvýše přípustnou 338.464,80,-Kč vč. DPH. 

• Projednala požadavek zastupitele Přemysla Kaspříka na rozšíře-
ní stávající části ul. Prostřední v souvislosti s celoplošnou opravou  
komunikace v rámci akce kanalizace této části Polanky nad Odrou.

Zastupitelstvo na svém 11. zasedání mimo jiné
• vzalo na vědomí předloženou studii Využití objektů v majetku SMO 

- ve správě městského obvodu Polanka nad Odrou, zpracovanou fa. 
OSA projekt s.r.o., s provedenou prezentací zhotovitelem studie.  
Materiál je dále projednáván na pracovních jednáních zastupitelstva. 

Podrobná a úplná znění usnesení rady a zastupitelstva a zápisu  
z jednání zastupitelstva jsou k dispozici na naší radnici

-ZS- 

Z jednání Rady a Zastupitelstva městského obvodu Polanky nad Odrou. 
Rada na svém 50. – 54. zasedání  a 11. zasedání  zastupitelstva mimo jiné:

  

Naši politici hádající se o zachování vlády, aby nepřišli o kšefty na-
vázané s významnými firmami, jsou už dnes jako kolorit banánové  
republiky, na který se svět dívá úkosem. Bohužel také ostražitě, jestli 
má risknout do této kdysi spolehlivé země investovat.
   Ducha doby určitě vystihl písničkář Tomáš Klus, který složil píseň“ 
Za co pane bože, za co“. Zaujal mne hlavně závěr. Nepokoje řešíme  
v pajzlu u piva a čekáme na rytíře z Blaníku. Má pravdu. Jenom kecá-
me…
   Tohle všechno, a mnohem víc, mi proběhlo hlavou, když jsem se díval 
z mostu přes šumící jez na řeku, která svoje vody končí až v dalekém 
moři. Vzal jsem svého dvoukilového mazlíka na ruku a alespoň část 
svých stesků poslal v duchu po větru a po vodě.
   Když jsem se ohlédl proti proudu, rybář už tam nebyl. Tekutina  
z termosky asi přestala účinkovat. Regina se na mne dívala s výrazem-
co tady ještě děláme?. Měla pravdu. Moje snění uplynulo se spěchají-
cími vlnami a realita se promítla na posezení U Machů, kde na mne ze 
stěny shlížely preparované hlavy trofejních ryb, jaké nikdy nechytím. 
Čaj s rumem, jak jinak, Regině tyčinka a slib, že počkáme na autobus  
a dál to pěšky bude jenom kousek.
   Za chvíli začnou tradiční shony kolem konce roku, kdy si zase bude-
me lámat hlavu nad tím, jak udělat svým blízkým radost. Dárky, oslavy, 
to k tomu jistě patří. Budeme sice nadávat na drahotu, ale všeho hoj-
nost je fenoménem budoucích dní. Ke spokojenosti však vést nemusí.  
Radost má mnoho podob.

Mgr. František Huml

RADOST MÁ MNOHO PODOB



VÍTÁNÍ OBČÁNKŮ
Dne 6.října  proběhla hned dvě „Vítání občánků“ a to za veliké účasti 
nejen miminek, ale také babiček, dědečků a dalších členů rodiny. Mezi 
občany Polanky nad Odrou jsme přivítali miminka narozená v období 
od 05.04.2012 do 17.08.2012. Slavnostní obřad má vždy příjemnou at-
mosféru, kterou svým vystoupením zpestří děti z mateřské školky.
Věříme, že tato milá tradice bude i nadále pokračovat a touto cestou 
děkujeme všem, kteří se na těchto slavnostních obřadech podílejí. Ro-
dičům blahopřejeme a děťátkům přejeme hodně zdraví, štěstí a lásky.
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V prosinci oslaví svá krásná jubilea:
Dobešová Jiřina 94 let
Kárníková Sylva 93 let
Řehulka Arnošt  90 let
Šajer Adolf 85 let
Ulmann Miroslav 80 let
Bugaj Ferdinand 75 let
Kubicová Marta 70 let
Kupková Jarmila 70 let
Zegzulka Verner 70 let
Sýkorová Jiřina 70 let
Haluska Vladimír 70 let

Všem jubilantům srdečně blahopřejeme !

Jména oslavenců v této společenské rubrice zve-
řejňujeme bez jejich předchozího souhlasu. Po-
kud si jubilanti následujících měsíců zveřejnění 
nepřejí, je tento požadavek nutno uplatnit u re-
dakční rady nebo zaslat na adresu úřadu nejpoz-
ději do uzávěrky příštího zpravodaje. Pokud takto 
neučiní, bude bráno, že s uveřejněním souhlasí. 
Jelikož v informačním systému evidence obyvatel 
nelze zjistit, jaké tituly či vědecké hodnosti občan 
získal, uvádíme zde pouze jméno  a příjmení osla-
vence.

V lednu 2013 oslaví svá krásná jubilea:
Petrovičová Marie 92 let
Kubicová Alenka 80 let
Staňková Helena 80 let
Tomášková Věra 80 let
Přistoupil Jiří 75 let
Kortus Václav 75 let
Lokajová Jana 70 let
Paskerová Jarmila 70 let

V měsíci září se narodili:
Filip Pavliska

Melisa Lauterbachová

V měsíci říjnu se narodili:
Dominika Návratová

David Stuchlý
Daniel Chmiel

Mikuláš Tomíček
Robin Barč

Viktorie Nyklová

Rodičům blahopřejeme a děťátkům přejeme 
hodně zdraví, štěstí a lásky.

SETKÁNÍ S JUBILANTY
5.10.2012 se v malém sále U Friedlů sešli na již tradičním setkání  
občané Polanky nad Odrou, kteří v tomto roce oslavili nebo oslaví  své 
70. a 75. narozeniny.
Pan Pavel Bochnia, starosta Polanky nad Odrou, spolu s pracovnicemi 
úřadu a se členkami Aktivu pro občanské záležitosti předali přítom-
ným jubilantům malý dárek. S gratulací plnou krásných písniček přišli  
tradičně i Polanští písničkáři.
Ještě jednou – všechno nejlepší všem oslavencům do dalších let přejí 
zaměstnanci a vedení radnice.
                                                                                                           Z.S.

ZLATÁ SVATBA
Dne 17. listopadu oslavili na naší radnici významné životní jubileum 
-  50 let společného života - manželé Vlasta a Jan Míšovi z Polanky 
nad Odrou.
Manželům osobně pogratuloval starosta Polanky nad Odrou pan Pavel 
Bochnia a v upomínku na tento slavnostní den jim předal malý dárek.
Váženým jubilantům u příležitosti tohoto významného a vzácného vý-
ročí blahopřejeme a do dalších let společného života přejeme hodně 
zdraví, štěstí a osobní pohody.                                                          P.B. ÚCTA PŘEDEVŠÍM

V minulém měsíci nás navždy opustil náš spoluobčan pan Josef Berger 
ve věku 98 let!
Byl to zatím spolu s paní Annou Frankovou, která zemřela v minulých 
letech taktéž ve věku 98 let, nejstarší občan naší obce.
Dosud, dle dostupných matričních záznamů a vzpomínek pamětníků, 
se v Polance nikdo nedožil věku 100 let. 
V současné době je v naší obci 21 spoluobčanů, kteří se dožívají 90  
a více let! Nyní je nejstarší paní Karolina Žůrková, která má 96 let.
Věřme, že někdo z nich se dočká magické hranice úctyhodného věku 
100 let, a proto přejme všem do dalších dnů a roků hodně sil, hlavně 
zdraví a dobré rodinné zázemí.

-PK-
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Pro nastávající období zimní údržby bude aplikován funkční a osvědčený 
systém z minulé sezóny, kdy území městského obvodu Polanky nad Od-
rou je rozděleno do tří úseků (Janová a Přemyšov, Horní Polanka, Dolní 
Polanka). Údržbu místních komunikací na jednotlivých úsecích, stejně 
jako v minulém zimním období, budou zajišťovat místní firmy: Spáčil 
s.r.o., Ulmann s.r.o. a Družstvo vlastníků Polanka nad Odrou. Zimní 
údržba chodníků a ostatních veřejných prostranství spadá do povinností 
místní údržby při Úřadu městského obvodu Polanka nad Odrou. Pro zvý-
šení kvality a akceschopnosti byl v letošním roce zakoupen městským 
obvodem komunální malotraktor s příslušenstvím: radlicí, rozmetadlem 
inertního posypu a výkonnou sněžnou frézou. Samozřejmě, že i nadále 
bude potřeba na mnoha místech zasáhnout lopatou. 
Tak jako každý rok upozorňujeme řidiče, kteří parkují na místních komu-
nikacích v rozporu se zákonem č. 360/2000 Sb. na to, že jejich protizá-
konné parkování bude řešeno městskou i státní policií.

Všem přejeme bílé Vánoce.

Za zimní údržbu zodpovídá Mihula Roman – úsek hospodářské správy a 
komunálních služeb, tel. 599 425 112, mobil 725 528 511.

(RM)

ZIMNÍ ÚDRŽBA V SEZÓNĚ 2012 – 2013

BOJ ZA ČISTOU POLANKU JE I BOJEM ZA PRAVIDLA
Vážení spoluobčané,

opětovně si Vás na tomto místě dovoluji seznámit s problémem, se kte-
rým se (bohužel) společně setkáváme dnes a denně, a sice se součas-
ným stavem dobývacího prostoru „Polanka nad Odrou“ („pískovny“ na 
ulici Janovská). 

Díky plodné spolupráci se Statutárním městem Ostrava a advoká-
tem JUDr. Matějem Zachvejou, který město právně zastupuje, se po 
značném a neutuchajícím úsilí podařilo dosáhnout následujících kro-
ků. Vzhledem k vysoce angažovanému zájmu shora uvedených byla 
celá záležitost projednána jak na úrovni Moravskoslezského kraje, 
tak Ministerstva průmyslu a obchodu, přičemž v obou případech byla 
promptně poskytnuta přislíbená součinnost a podpora. Pro mimořád-
nou důležitost problému (a to nejen pro nejbližší okolí) oslovila ad-
vokátní kancelář JUDr. Zachveji také renomované odborníky z oboru 
hornictví a geologie. Výsledkem tohoto úsilí je pak především rozhod-
nutí, kterým báňský úřad zastavil společnosti PÍSEK OSTRAVA s.r.o. 
hornickou činnost (z důvodu nedostatku finančních rezerv pro prove-
dení rekultivace). 

Přes tuto skutečnost se uvedená společnost u báňského úřadu nadá-
le domáhá povolení další těžby písku.  Mj. pro doposud nevyjasněné 
majetkoprávní vztahy však báňský úřad toto řízení přerušil. Příznivou 
zprávou pro dotčené vlastníky pozemků by mělo být také aktuální roz-
hodnutí tohoto úřadu, podle kterého je společnost PÍSEK OSTRAVA 
s.r.o. dále povinna bezodkladně odstranit navezené haldy nespadající 
pod zdejší zařízení („skládku“) pro využívání odpadů. Z areálu pískov-
ny by tak měla být odvezena značná část deponovaných výplňových 
hmot. Společnost je podle rozhodnutí povinna dále zaměřit plochu, 
která již byla dotčena těžbou, resp. předložit báňskému úřadu výpočet 
objemu zásypových hmot potřebných pro sanaci a rekultivaci. V dů-
sledku podnětu města, sestaveného JUDr. Zachvejou, se pro tuto chvíli 
také podařilo zamezit navýšení objemu skládky na 100 000 t odpadu, o 
které PÍSEK OSTRAVA s.r.o. dlouhodobě usiluje.

Pro porušení příslušných právních předpisů byla společnosti PÍSEK 
OSTRAVA s.r.o. báňským úřadem rovněž uložena citelná pokuta. Čin-

ností zmíněné společnosti se v neposlední řadě zabývají na základě pod-
nětů primátora a hejtmana i orgány Policie ČR a státního zastupitelství. 
Podnikání této společnosti v současnosti prověřuje také finanční úřad. 
Na podnět JUDr. Zachveji byla na místě samém (v pátek 9.11.2012) 
provedena neohlášená kontrola báňskéhu úřadu, při které bylo zjištěno 
další závažné porušení hornických předpisů. 

Zlom do celé kauzy by mohlo přinést zjištění, zda je společnost PÍSEK 
OSTRAVA s.r.o. vůbec oprávněným držitelem dobývacích práv. Ná-
mitky týkající se pochybností o platnosti převodu dobývacího prostoru 
již byly doručeny báňskému úřadu. Je tedy na současném provozova-
teli, PÍSKU OSTRAVA s.r.o., aby svá práva doložil a celou záležitost 
objasnil.

Přes nesporný pozitivní posun, který (díky výše uvedeným) ve věci 
nastal, si dovolím shrnout, že celá záležitost by si jistě zasloužila zvýše-
nou pozornost všech kompetentních orgánů. Jejich liknavost a zkostna-
tělý postup jen nahrává těm, kteří nechtějí dodržovat zákonná pravidla. 
Závěrem proto nelze než souhlasit s palčivým, bohužel však bolestně 
pravdivým konstatováním předsedy Nejvyššího správního soudu JUDr. 
Josefem Baxou o tom, že stát už není schopen dodržovat svá vlastní 
pravidla, natož jejich dodržování vynucovat. Nelze se pak divit, že prá-
vo má u nás nízký respekt, což nakrásně ukazuje opakované porušování 
právních předpisů ze strany PÍSKU OSTRAVA s.r.o. Apelujme proto 
důrazně na kompetentní orgány, aby věc řádně a co nejrychleji prošetři-
ly, abychom se společně opět mohli těšit z čisté Polanky!  

P.S.
Těsně před odevzdáním našeho zpravodaje do tisku jsme obdrželi 
významnou zprávu od Statutárního města Ostravy, právně zastoupe-
ného JUDr. Matějem Zachvejou, že Obvodnǐ báňský úřad pro území 
krajů Moravskoslezského a Olomouckého svým rozhodnutím ze dne 
1.11.2012 nepovolil hornickou činnost-otvírku,přípravu a dobývání vý-
hradního ložiska společnosti PÍSEK OSTRAVA s.r.o.. Všem občanům 
to dáváme ve známost a jedním dechem dodáváme, že nepoctivému 
podnikání v Polance n/O pšenka nepokvete.                                  

  P.B.
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Povídání se starostou - Měli bychom se povznést nad malichernosti
Už ho trochu otřískaly zkušenosti z funkce, ve které se stěží dočká 
vděku každý, kdo ji vezme. Být starostou není sranda. To už dobře ví 
i Pavel Bochnia, který druhým rokem velí radnici v Polance nad Od-
rou. Má tedy za sebou polovinu funkčního období, kdy spolu s radou 
a zastupitelstvem obce rozhodují o tom, čemu dát přednost a co musí 
počkat. Především co se peněz týče, což je priorita v rozhodování nejen 
na radnici. Většina z nás dvakrát obrátí korunu, než ji pustí do oběhu. 
Tak to prostě je.

  Pane starosto, dnešní doba finanční recese asi poznamenala i vaše 
plány. Nebo ne?
 „Nejsme výjimkou. Peněz dostáváme od statutárního města Ostravy 
každý rok méně, některé plánované investice jsme museli korigovat. 
Jsme však na něm závislí, především na výdajích při větších akcích. 
Na iniciativu z vlastních prostředků nám moc peněz nezbývá. Přesto 
se snažíme šetřit na provozních nákladech, důsledně prosazujeme vý-
běrová řízení.“
  Za pár týdnů máme Vánoce, konec roku. Pojďme tedy blíže k někte-
rým větším akcím. Polanský občan, který vidí, jak se tuhle a tamhle 
rýpe do země a hučí těžká technika, o nich asi moc neví…
  „Ohlédnutí? Předali jsme nové dětské hřiště u Dělnického domu, re-
konstrukcí prošla mateřská škola, dokončili jsme chodník na Svinov-
ské, chodník u mateřské školy, nechali vyčistit horní část Polančice od 
hranic s Klimkovicemi až po splav. V běhu je i projektování zkapacit-
nění koryta Polančice na stoletou vodu. Stále jsme pokračovali a pokra-
čujeme v propojení kanalizací s centrálním sběračem.“
  Občané si většinou myslí, že tato investice je hodně drahá…
„A mají pravdu. Jenomže ne pro nás, ale pro ostravskou radnici. Copak 
bychom si mohli dovolit vybudovat kanalizaci s přípojkami v ceně 120 
mil. korun?“
  Samozřejmě ne, ale jak to vlastně vypadá s dokončením tohoto 
vpravdě mimořádného díla?
„Závěr se nám nakumuloval do oblasti kolem ulice Heleny Salichové. 
Jinak je vše hotovo i s novými živičnými povrchy na ulicích Za humny 
a K Vydralinám. Hustě zalidněná oblast na Zámecké sice přinesla ně-
které problémy, ale průběžně vše kontrolujeme a nevidíme větší potíže. 
Ty ale pochopitelně mají občané, kteří tam žijí a především školáci, 
kteří musejí každý den kličkovat mezi auty a výkopy.“
  Každý nadává, když se ho to týká. Takže kdy bude klid?
„Pokud všechno půjde jak má, tak na jaře příštího roku. Nejde totiž jen 
o kanály.“
  Aha. Myslíte ten odložený projekt vybudování chodníku, který by 
uskakující školáky a další občany alespoň trochu ochránil před bezo-
hlednými řidiči, kteří nedbají na to, že jedou v zóně klidu.
„Projekt i finance jsme na vybudování chodníku podél ulice Heleny 
Salichové měli už dříve. Každý snad pochopí, že teď by to však byl 
zbytečný výdaj, když se narušila téměř celá vozovka.“
  Logické. Ale na které straně chodník povede? Ptají se usedlíci…
„Od autobusové zastávky směrem ke škole navazuje na již stávající 
chodník  po levé straně. Je zde nejméně překážek, které se musí odstra-
nit. Před obecním panelákem, kde začíná chodník na straně pravé, bude 
přechod, aby školáci, občané i návštěvníci sportovních areálů nemuseli 
přebíhat na druhou stranu. Chodník bude končit za halou u sestupu ve-
doucímu ke školní družině.“
  Jeden problém máme z krku. Ale co stará škola, která se po únoro-
vém vytopení smrskla napůl a také tak funguje. Jak to tam po úpra-
vách vypadá?
„Nebudu se vracet k tomu, co se stalo, ale nastíním náš záměr, co by 
mělo být. Skutečnost je taková, že v polovině budovy dál funguje Zá-
kladní umělecká škola, o té druhé, opravené, ještě budeme diskutovat 
v rámci programu využití všech budov, které Polance patří. Nechci být 
zatím konkrétní, ale už teď je skoro jisté, že všechny třídy základní 
školy budou dále existovat v ZŠ H. Salichové, kde mají veškeré potřeb-
né zázemí. Jak pro výuku, tak sportovní vyžití a náplň pro volný čas. 
Pochopitelně také školní jídelnu a družinu. Naše rozhodnutí plyne i z 
názorů rodičů, kteří měli možnost prohlédnout si v návštěvní dny tehdy 
ještě provizorní prostory, a žádné připomínky nepřišly. Pracovní záměr 
využití nám patřících budov je k nahlédnutí jak na internetu, tak u nás 
na radnici.“  

   Stále více se profiluje Osadní vý-
bor Janová a Přemyšov. Obě osa-
dy jsou nedílnou součástí Polan-
ky, které se nedají přehlédnout.
„Máte pravdu, jsou to nejvíce se 
rozvíjející části naší obce, kde 
stále pokračuje bytová výstavba. 
Podle posledního odhadu se po-
čet obyvatel na Janové blíží šesti 
stům a to už je číslo, které musí-
me respektovat. A bude, vzhledem 
k zájmu stavitelů, i vyšší. Osadní 
výbor je velmi aktivní a to je dobře. 
Každou chvíli pořádá spolu s naší Kulturní komisí akce především ve 
spojení s volným časem dětí. Našim záměrem je vyjít jim vstříc zejmé-
na v občanské vybavenosti, dotahujeme například výkup potřebných 
pozemků, projekty chodníků a komunikací, veřejné osvětlení.“
  Slogan „Vaša pískovňa“ už na bilbordech dost ošuntěl, ale ten kopec 
inertního odpadu z prostředku obce nezmizel. Přitom měl být podle 
usnesení soudu odstraněn. Není. Proč?
„Tak to jste mi řízl do živého. Začnu odzadu. Kompetentní úřady roz-
hodly o tom, že firma Písek Ostrava nedodržela podmínky provozního 
řádu a do areálu navážela stále více „bordelu“ z různých staveb. Tu 
obrovskou horu musí odstranit.“
  Chodím kolem každou chvíli a nic. Copak? Tyto rozhodnutí neplatí? 
Jsme právní stát nebo ne?
„Jak pro koho. Vždyť to vidíte i na nejvyšších místech a ti dole si myslí, 
že jsou vzhledem k jejich náklonnosti nepostižitelní. Inertního materi-
álu je tam nejméně desetkrát víc, než bylo domluveno. Od ministerstva 
dolů jsme oslovili každého, koho jsme mohli, také televizi a jiná mé-
dia. Včetně soudního rozhodnutí nám všechny instituce daly za pravdu. 
Všechno je zatím bohužel na nic a konečné řešení vidím jako běh na 
dlouhou trať. Firma si prostě u nás udělala skládku a navršuje ji dál, 
místo aby jí rekultivovala. Proti všem rozhodnutím se firma vždy odvo-
lá a to se táhne do nekonečna.“
  Do nekonečna snad ne. Copak nevidíte konec téhle smutné kauzy?
„Vidím, že snad už na konci tunelu bliklo světélko. I proto to samo-
zřejmě nevzdáváme. Smutné je, že problémy se netýkají jen občanů 
bydlících kolem skládky, ale v podstatě všech Polančanů. Může totiž 
dojít ke stavu, že ostravská radnice, která kauzu převzala, dá ruce pryč 
a nechá na nás, jak si vše vyřešíme. Umíte si představit, kolik by taková 
rekultivace stála?“
  Věřme, že se konečně najde někdo, kdo si troufne prosazovat právo 
a nebude ho ohýbat kvůli různým finančním výhodám. Takhle svoje 
povídání snad ale nezakončíme. Bylo by to před koncem roku dost 
smutné, ne? Zkuste pootevřít ventil, který starosta používá, když je 
plný emocí a potřebuje vypustit páru…
„Jistěže mám svůj koutek, kde si odpočinu. Velkým odreagováním je 
pro mne sport, tedy pohyb, ale především moje rodina. Tříletý syn a 
roční dvojčata, která si vozím téměř každý víkend v kočárku. Pár ki-
lometrů to určitě je a trasy si volím jak podle počasí, tak hlavně podle 
míst, na která bych se chtěl podívat. Přitom se setkávám s řadou spolu-
občanů a slýchám jejich stesky. Není jich málo, ale tak nějak mi chybí 
více optimismu. Vím, že v dnešní době ho moc není, ale vždyť je tolik 
možností povznést se nad potížemi. Doba je uspěchaná, chápu. Pro-
blémů má každý z nás hodně, ale vždyť je můžeme alespoň na chvíli 
pustit z hlavy.“
  Souhlasím, jak jinak. Vaše slova těší, jen aby se také přání naplnilo. 
Věříte?
„Jsem opravdu optimista. Lidé se chtějí setkávat, bavit se. Vidím to 
při akcích, které pořádáme v Polance. Krmáš, plesy, svatby, vítání ob-
čánků, setkání jubilantů, dobře fungující spolky, sportovní akce. Tolik 
úspěšní sportovci, kteří mají hodně příznivců. A je tu řada dalších akcí, 
kdy je spolu lidem dobře. Povznést se nad malichernosti, které nám 
otravují zbytečně život, více soudržnosti a solidárnosti, to je to, co nám 
chybí. A nic to nestojí, jen se trochu víc usmívat a být nad věcí.“
 

Mgr. František Huml
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VÝSLEDKY KRAJSKÝCH VOLEB A VOLEB DO SENÁTU V MĚSTSKÉM OBVODĚ POLANKA NAD ODROU  
Voleb do zastupitelstva Moravskoslezského kraje ve dnech 12.a 13.10. 
2012 se v městském obvodě Polanka nad Odrou zúčastnilo 33,17 %  
voličů. Z toho 27,4 % hlasů získala Česká strana sociálně demokratická, 
22,78 % hlasů získala Komunistická strana Čech a Moravy, 9,92 % hla-
sů získala Občanská demokratická strana a na čtvrtém místě se umístila  
Křesťanskodemokratická unie – Čs. strana lidová s 8,6 % hlasů. 
V prvém kole voleb do senátu se v Polance nad Odrou zúčastnilo  

35,64 % voličů, kdy do druhého kola voleb postoupili Mgr. Karel Si-
binský  (ČSSD) s počtem 286 hlasů a Ing. Leopold Sulovský (Ostra-
vak) s počtem 461 hlasů. 
Druhého kola, které proběhlo 19. a 20.10.2012 se zúčastnilo 18,62 % 
voličů. Vítězem voleb s 515 hlasy se v Polance nad Odrou stal Ing. Le-
opold Sulovský.  Mgr. Sibinský získal ve druhém kole 210 hlasů.

-ZS-

█ Okružní jízdy historickou tramvají s čertem a Mikulášem
   8. 12. 2012
   Vyhlídkové jízdy historickými tramvajemi.
   Trasa: okruh po Hrabůvce.
█ Vchází v platnost 6. dodatek Jízdního řádu ODIS
   9. 12. 2012
   V prodeji od 3. 12. 2012.
█ Vánoční školní prázdniny
   Od 22. 12. 2012 do 2. 1. 2013
  Nebudou vypravovány školní spoje a spoje v jízdním řádu označené 
poznámkou „c“.
█ Organizace vánoční a novoroční dopravy
24. 12. 2012 – Provoz jako v sobotu s omezením dopravy po 17. h.
25. 12. 2012 – Provoz jako v neděli s omezením dopravy do 8:00 h.
26. 12. 2012 – Provoz jako v neděli.
27. 12. 2012 – Provoz jako v pracovní den se zastavením provozu 
linek č. 6, 10, 13 a 109.
28. 12. 2012 – Provoz jako v pracovní den se zastavením provozu 
linek č. 6, 10, 13 a 109.
29. 12. 2012 – Provoz jako v sobotu.
30. 12. 2012 – Provoz jako v neděli.
31. 12. 2012 – Provoz jako v pracovní den se zastavením provozu 
linek č. 6, 10, 13 a 109.
1. 1. 2013 – Provoz jako v neděli s omezením dopravy do 8:00 h.
 
Více informací naleznete na www.dpo.cz
Dopravní podnik Ostrava a.s. si vyhrazuje právo změn plánovaných výluk.
Děkujeme za pochopení

INFORMACE CESTUJÍCÍM

SMS JÍZDENKY V OSTRAVĚ - ZMĚNA V OBJEDNÁVÁNÍ

Dopravní podnik Ostrava a.s. zavedl od 1. listopadu 2012 nový, 
bezpečnější způsob prodeje SMS jízdenek. Nově mohou cestující 
objednávat SMS jízdenky pouze použitím jediného telefonního čísla 
a druh objednávané jízdenky rozliší tvarem textu zprávy.
K tomuto kroku přistupuje Dopravní podnik Ostrava s cílem zjed-
nodušit systém prodeje SMS jízdenek a připravit jej na další rozvoj. 
Cestující si budou nově objednávat SMS jízdenky zasláním poža-
davku na nové telefonní číslo 902 06.  Toto telefonní číslo bude stej-
né pro oba stávající typy SMS jízdenek, které nabízíme. Nové budou 
také tvary textu SMS zprávy – text pro dospělé bude DPO70 a text 
zlevněné pro děti, psy a zavazadla bude DPO70Z. 
Nový způsob objednávání umožní cestujícím poslat požadavek na 
SMS jízdenku pomocí běžné SMS dle svého aktuálního tarifu ope-
rátora. Samotné zpoplatnění SMS jízdenky proběhne až zasláním 
jízdenky na mobilní telefon cestujícího, který zaslal svůj požadavek. 
Tím se zamezí i odečítání částky za SMS jízdenku v případě, že 
cestující omylem zašle požadavek ve špatném tvaru. 
Původní telefonní čísla pro objednávání SMS jízdenek budou v 
platnosti do konce roku 2012, což znamená, že od 1. listopadu do 
31. prosince 2012 je cestujícím umožněno nakupovat SMS jízdenky 
oběma způsoby.

Dopravní podnik Ostrava a.s

NOVINKY V EVIDENCI JÍZDNÍCH KOL
Od 1. října rozšířila Městská policie Ostrava počet pracovišť, kde je 
možno si zaevidovat jízdní kola. Nejde však o jedinou novinku v evi-
denci jízdních kol. Tou další je možnost zaevidování jízdního kola i pro 
mimoostravské cyklisty, kteří do našeho města dojíždějí. Doposud byla 
tato služba určena výhradně pro občany bydlící v Ostravě. 
Těmito změnami chceme vyjít vstříc všem zájemcům o evidenci, kteří 
se v poslední době na městskou policii obrátili. V současné době je  
v evidenci Městské policie Ostrava 1 025 jízdních kol.

Evidence jízdních kol u Městské policie Ostrava
Městská policie Ostrava nabízí zájemcům možnost evidence jízdního 
kola. Při nahlášení ztráty či odcizení takto evidovaného jízdního kola 
je informace předána strážníkům ve výkonu služby, kteří mohou svou 
pozornost zaměřit příslušným směrem a v případě, že na kolo odpoví-
dající popisu toho odcizeného narazí, mohou učinit náležitá opatření 
vedoucí k vrácení kola právoplatnému majiteli.

Při samotné evidenci zájemce předkládá:
-  jízdní kolo, které bude zaevidováno 
- občanský průkaz nebo jiný odpovídající doklad totožnosti
- doklad o způsobu nabytí jízdního kola (např. doklad o koupi, faktura, 
stvrzenka o zaplacení, kupní smlouva apod.)
- pokud nelze doložit doklad o koupi, je možno tento nahradit čestným 
prohlášením o způsobu nabytí jízdního kola

O evidenci kola může požádat pouze osoba starší 15 let.
Občan po zaevidování kola obdrží nálepku se znakem Městské policie 
Ostrava a s informací, že jízdní kolo je v evidenci městské policie. Při 
krádeži takto zaevidovaného jízdního kola je třeba informovat praco-
viště městské policie, kde bylo kolo zaevidováno. 
Bližší informace jsou k dispozici na internetových stránkách Městské 
policie Ostrava  -  www.mpostrava.cz. 

Pracoviště, kde je možno jízdní kolo zaevidovat:
ul. Zámecká 10, Moravská Ostrava – úsek přestupků městské  
policie tel. 599 414 233
provoz pro evidenci jízdních kol:
pondělí – čtvrtek    08:00 – 15:00 hod
pátek                       08:00 – 13:00 hod

ul. Alberta Kučery 31, Ostrava-Hrabůvka – stacionární centrum 
prevence městské policie - tel. 595 781 324
provoz pro evidenci jízdních kol:
pondělí – úterý      09:00 – 12:00 hod a 13:00 – 15:00 hod
středa                     09:00 – 12:00 hod a 13:00 – 18:00 hod
čtvrtek                   09:00 – 12:00 hod a 13:00 – 15:00 hod
pátek                     09:00 – 12:00 hod 

ul. Čkalovova 18a/1644, Ostrava-Poruba – pracoviště městské  
policie se stálou službou tel. 596 977 312
provoz pro evidenci jízdních kol:
pondělí – pátek    08:00 – 18:00 hod

Před samotnou návštěvou je nutno předem se telefonicky ohlásit.
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III. OPRAVDU CHCEME DÝCHAT ČISTÝ VZDUCH??? 
Podzim nám nejen zbarvil přírodu do nádherných žluto-oranžových od-
stínů, ale chladné počasí nás také donutilo zahájit topnou sezónu. S tím 
úzce souvisí i problematika znečištění ovzduší a proto si dovolím opět 
zopakovat pár informací k této problematice. 
Když se podíváte kolem sebe, určitě uvidíte, jaký kouř stoupá z komínů 
mnoha domků a jaký zápach se z nich šíří. Je nasnadě, že vrchol vzá-
jemné bezohlednosti je zase o něco výše. Do vzduchu se těmito komíny 
šíří velké množství škodlivin, jako třeba oxidy dusíku, oxid uhelnatý, 
ale také velice jemný prach, na který jsou vázány další škodliviny, jako 
jsou karcinogenní polycyklické aromatické uhlovodíky (PAU) nebo 
těžké kovy. Obsah škodlivin je přímo závislý na druhu a kvalitě paliva, 
na stáří a stavu kotle, stavu komínových cest a na způsobu vytápění.

Kdo je nejvíce ohrožen škodlivinami?
Nejcitlivější skupinou jsou naše děti, ale taky lidé, kteří trpí nějakým 
chronickým onemocněním, starší lidé, jejichž organismus nemá tolik 
síly bránit se vnějším vlivům. Škodliviny vzniklé špatným topením mo-
hou dráždit dýchací cesty a sliznice, způsobovat záněty plic, průdušek 
a spojivek. Mohou být karcinogenní či mutagenní a to je dost důvodů k 
tomu, abychom se zamysleli nad tím, co do kotle v domě vlastně dává-
me. Za naše zdraví to stojí, nebo ne? 

Jak tedy správně topit?
Škodlivost topení ovlivňuje typ kotle, jeho stav, komínové cesty a pa-
livo. Správný kotel je ten, ve kterém spalujeme pouze takové palivo, 
na které je kotel určen, a způsobem, který je nejúčinnější. Pokud toto 
pravidlo porušíme - tzn. v kotli na dřevo spalujeme uhlí nebo použí-
váme palivo jiné kvality - tak jednak plýtváme svými penězi a hlavně 
přispíváme k tomu, že dusíme sami sebe. 
Správný kotel je pouze kotel v dobrém stavu - každý kotel včetně spa-
linových (komínových) cest je nutné nechat si pravidelně zkontrolovat 
a seřídit. 
A v neposlední řadě je to palivo. Mezi palivem a jeho vlivem na naše 
zdraví a ovzduší existují opravdu obrovské rozdíly. Nejekologičtější 
topení v současné době je použití solárních systémů, tepelných čerpa-
del nebo plynových kondenzačních kotlů. Nejvíce negativ má vytápění 
nekvalitními tuhými palivy nebo domácím odpadem a dalšími věcmi, 
které do kotle vůbec nepatří. Škodlivé je i špatně vysušené dřevo. U 
dřeva je nutné si uvědomit, že jej musíme nechat minimálně dva roky 
vysušit a potom jej lze spalovat v určeném kotli. 

Čím rozhodně netopit?
Plasty - při jejich pálení vzniká nejvíce jedovatých látek. Např. při spa-
lování PVC unikají do ovzduší dioxiny a sloučeniny chlóru. 
Spalováním polystyrenu vzniká mimo jiné jedovatý styren. 
Spalováním plastových fólií (PP, PE) a PET lahví se do ovzduší do-
stávají polyaromatické uhlovodíky. Plastové obaly a výrobky patří do 
kontejneru na plasty. 
Staré palety, dřevo z demolice, rozbitý nábytek, chemicky ošetřené dře-

vo, natřená prkna - při spalování se uvolňují dioxiny (až 500x více než 
při použití palivového dříví) a formaldehyd. Chemicky ošetřené dřevo, 
nábytek, dřevotříska apod. patří do sběrného dvora. 
Spalování nápojových kartonů (obalů od mléka, džusů apod.) produ-
kuje chlororganické látky a těžké kovy. Tyto obaly patří do kontejneru 
na plasty. 
Celobarevné letáky a časopisy obsahují v tiskařských barvách často 
velké množství těžkých kovů, které se uvolňují při spalování. Papír pa-
tří do tříděného odpadu nebo do sběrného dvora. Kousek novin použitý 
při rozdělávání ohně neškodí, pálení stohů novin a časopisů však ano! 
Spalováním papíru navíc ničíme cennou surovinu. Papír patří do třídě-
ného odpadu nebo do sběrného dvora. 
Pálením pneumatik vnikají polyaromatické uhlovodíky (PAU) a další 
jedovaté látky. Staré pneumatiky patří do sběrného dvora. 
Tráva, listí a zbytky potravin mohou být také zdrojem nebezpečných a 
dráždivých látek, pokud je pálíme na zahradě. Zbytky rostlin patří na 
kompost nebo do směsného odpadu.
Podle současného zákona je jakékoli spalování odpadů v domácnostech 
zakázáno. Podle zákona jsou fyzické osoby (tedy občané) povinny na-
kládat s odpady podle systému, který stanoví obec/město, ve které žijí. 
Obce/města jim na oplátku (také podle zákona) musí poskytnout místa, 
kam mohou odpady ukládat. Podle jiného zákona (č. 86/2002) je mož-
né spalovat v krbech, ohništích nebo grilech pouze dřevěné uhlí, čisté 
dřevo, seschlé palivo rostlinného původu, nebo certifikované plynné 
palivo. Obec si pak vlastní vyhláškou může stanovit, zda zakáže napří-
klad pálení listí nebo hnědého uhlí.
Rád bych zde jen připomněl, že i Město Ostrava, má takovouto obecně 
závaznou vyhlášku č.2/2006, která na území Města zakazuje pálit uhel-
né kaly, energetické hnědé uhlí, lignit a proplástek.    

Program na výměnu kotlů na tuhá paliva v Moravskoslezském kraji 
pokračuje
Rada kraje schválila vyhlášení 3. SPOLEČNÉ VÝZVY k podávání 
žádostí o poskytnutí dotace ze „Společného programu Moravskoslez-
ského kraje a Ministerstva životního prostředí na podporu výměny 
stávajících ručně plněných kotlů na tuhá paliva za nové nízkoemisní 
automatické kotle na uhlí, biomasu nebo uhlí a biomasu v Moravsko-
slezském kraji“ v maximální výši 40.000,-Kč. Podmínky programu 
jsou zveřejněny na internetových stránkách Moravskoslezského kraje. 
Žádost o dotaci včetně příloh lze podat od 1. 11. 2012 do 28. 6. 2013 
(nebo v den vyčerpání alokace, nastane-li tento den dříve) v úředních 
hodinách na podatelně Krajského úřadu Moravskoslezského kraje, 28. 
října 117, 702 18 OSTRAVA. Kontaktní osoba: Ing. Simona Šebestová, 
tel. 595 622 690, simona.sebestova@kr-moravskoslezsky.cz
Informace převzaty ze serverů lokalni-topeniste.cz a iszp.kr-moravsko-
slezsky.cz

Zamysleme se a nebuďme bezohlední k sobě a svému okolí. 
Za Radu obce Ing. Roman Kortus

ZMĚNY VE VYPOUŠTĚNÍ ODPADNÍCH VOD
Součástí dlouhodobé koncepce rozvoje technické infrastruktury města 
Ostravy je i postupné zajištění dobudování kanalizační sítě tak, aby 
městské odpadní vody byly čištěny podle přísnějších evropských stan-
dardů, a aby se omezilo jejich vypouštění do vod povrchových a tím se 
chránilo životní prostředí.
V této souvislosti Vás informujeme, že prostřednictvím nově vybudo-
vané čerpací stanice došlo k přepojení kanalizačních řadů zaústě-
ných do výpustního objektu Hraničky a odpadní vody z ulic Hraničky, 
Heleny Malířové, K Mlýnku, Marvanové, Jabloňové, Aloise Parmy, 
Bezručova a Jana Zrzavného jsou již čerpány prostřednictvím pře-
čerpávací stanice do kanalizace zaústěné na Ústřední čistírnu od-
padních vod v Ostravě – Přívoze, čímž ve výše uvedených lokalitách 
bylo ukončeno vypouštění odpadních vod do vod povrchových.
V roce 2013 se pak tato situace bude týkat výusti Heleny Salichové, 
tedy lokality Zámecká. O změně způsobu odkanalizování a ulic dotče-
ných touto změnou Vás budeme informovat.
Podle § 18 odst. 4) zákona č. 274/2001 Sb. o vodovodech a kanaliza-
cích v platném znění, nemovitosti připojené na kanalizaci, která je 

ukončena čistírnou odpadních vod, nesmí ze zákona vypouštět do 
kanalizace odpadní vody předčištěné v septiku, domovní čistírně 
nebo z jímky s přepadem (dále jen předčisticí zařízení), protože snižují 
biologické zatížení odpadní vody přitékající na ČOV, v tomto případě 
na Ústřední čistírnu odpadních vod v Přívoze. 
To znamená, že ti, kteří jsou už napojeni, jsou ze zákona povinni zru-
šit stávající předčisticí zařízení a odpadne jim úhrada nákladů spo-
jených s čerpáním, odvozem a likvidací odpadních vod.
Doporučujeme problematiku rušení předčisticích zařízení konzultovat 
s našimi zaměstnanci oddělení dokumentace, a to buď telefonicky na 
zákaznické lince 848 100 700 (předvolba 4) nebo v sídle společnosti 
(Nádražní 28/3114, Ostrava – Moravská Ostrava, 729 71).

Úřední hodiny: Po + St 8.00 – 17.00 hod.
  Út + Čt 8.00 – 15.00 hod.
  Pá 8.00 – 14.00 hod.

Ostravské vodárny a kanalizace a.s. 



Tři králové budou koledovat v Ostravě

Charita Ostrava se pravidelně zúčastňuje celorepublikové Tříkrálové 
sbírky, kterou na pomoc lidem v nouzi pořádá Charita Česká repub-
lika. Tříkrálová sbírka 2013 bude v rámci Ostravy a okolí probíhat 
ve dnech 1. – 14. ledna 2013. Charita Ostrava se této tradiční veřejné 
sbírky zúčastní ve spolupráci s partnerskou Charitou sv. Alexandra. 

Hledáme různé finanční a jiné možnosti, jak uskutečňovat naše pro-
jekty na pomoc lidem v obtížných životních situacích. Tyto projekty 
jsou zaměřeny na hospicové služby, přímou hmotnou humanitární 
pomoc pro lidi v Ostravě, pro podporu Poradny pro lidi v nepříznivé 
životní situaci, rozvoj chráněných dílen a chráněného bydlení, pro 
lidi bez přístřeší. Obracíme se proto na Vás, vážení občané, s žádostí 
o pomoc při této celostátní akci, pořádané na pomoc těm, kteří to 
nejvíce potřebují. Všem, kteří se budou jakýmkoliv způsobem podílet 
na realizaci Tříkrálové sbírky 2013, předem děkujeme!

Při rozdělení výtěžku Tříkrálové sbírky se postupuje následovně:
65 % se vrací zpět do míst, kde byly peníze vykoledovány (oblastní 
charity a farnosti)
15 % podpoří projekty diecézních charit
10 % putuje na podporu charitních projektů humanitární a rozvojové 
pomoci v zahraničí
5 % je určeno na podporu projektů Charity Česká republika
5 % je určeno na režii sbírky

Sbírka se řídí zákonem č.117/2001 Sb. O veřejných sbírkách a o 
změně některých zákonů.
Při pořádání Tříkrálové sbírky Charity Ostrava jsou sbírkové poklad-
ničky úředně zapečetěny i rozpečetěny Magistrátem města Ostravy.

Charita Ostrava, tel./fax:596 621 094, ostrava@charita.cz, www.os-
trava.charita.cz
Charita sv. Alexandra, tel./fax: 596 237 831, alexandr@charita.cz, 
www.charita-sv-alexandra.cz
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Tříkrálová sbírka 2013

MEZI HASIČE ZAVÍTALY DĚTI Z MATEŘSKÉ ŠKOLKY
   Tato akce proběhla po domluvě s paní ředitelkou Pavlou Nevímovou a jejím cílem bylo přiblížit dětem činnost hasičského sboru zde v Polance 
nad Odrou. Už při oceňování dětí za výtvarné práce v měsíci červnu měli předškoláci spoustu dotazů na naši činnost a zajímali se o fungování 
hasičského sboru v Polance.                           
   Starosta sboru pan Milan Cindler, který je i profesionálním hasičem, se společně s Romanem Hamšíkem, členem výjezdové jednotky, zhostil 
výkladu velice zodpovědně. Veškeré otázky, a nebylo jich málo, byly zodpovězeny ke spokojenosti dětí i paní učitelek. 
   Neodmyslitelnou součástí setkání musela být samozřejmě i prohlídka techniky, kterou polanští hasiči mají k dispozici. Děti si mohly vyzkoušet 
například napojení hadic na vozidlo a rovněž hasičské oblečení. Veliké nadšení nastalo, když se hasičskými vozy svezly. Nakonec si malí návštěv-
níci prohlédli naši hasičskou stanici zevnitř, kde pro ně jako překvapení bylo nachystáno malé sladké pohoštění.

                                                                                                               Roman Hamšík, SDH Polanka n.O.        
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VÁNOČNÍ KONCERT
Římskokatolická farnost, 

MO KDU-ČSL Polanka nad Odrou, 
kostelní sbor a jeho hosté

zvou občany dne 29.12.2012 v 16.30 hod. 
do kostela sv. Anny na Vánoční koncert.  

Vstupné dobrovolné.

VÁNOČNÍ OBDOBÍ V HUSOVĚ SBORU V POLANCE
Vážení a milí občané, adventní období se plynule přelilo do krásné-
ho času vánočního a my opět můžeme prožívat svátky, které nás, lidi, 
tak nesmírně obohacují a spojují. Potřebujeme to jako sůl. Změnit styl  
a způsob životního běhu. Každoročně se téměř všichni na čas zasta-
víme a zaposloucháme, abychom možná s překvapením zjistili, že se 
pro nás děje cosi důležitého mezi nebem a zemí. Svět potřebuje dobrou 
zprávu a Vánoce ji přinášejí. O dítěti v jesličkách, o novém životě, nové 
naději, o čisté lásce. 
    Jedním z nejvzdělanějších národních osobností byl kněz, biskup, 
učitel Jan Amos Komenský. Byl to věhlasný učenec, dosáhl světové 
velikosti, napsal spoustu knih. Na sklonku svého života tento vzdělanec 
píše útlou knížečku: Jen jednoho jest potřebí. Ve svém pokročilém stáří 
znovu objevuje prostotu dítěte. Vždyť to podstatné lze vyjádřit několi-
ka prostými slovy. 
     Dnešní svět jakoby toto zapomněl. Někdy v nás může převládat po-
cit, že aby něco mělo význam a hodnotu, musí to být vyložené vědecky, 
obsáhlé, hemžit se to cizími slovy a vlastně tomu nikdo moc nerozumí. 
Nejdůležitější věci v životě jsou prosté a jednoduché. Proto jim dobře 
rozumějí děti a babičky. Nehledejme nějaká složitá vysvětlení, spíše 
se snažme otevřít se pro vánoční zvěst s čistou, dětskou duší. Máme 
rozjímat o svém lidství. Radujme se, veselme se, že Bůh je s námi, 
že opět můžeme někoho obdarovat a pocítit i náklonnost druhých. Ať 
nám světlo nesvítí jen pro lepší orientaci venku, ale prohřeje naše duše  
v mnohdy třeskutém mrazu životních eskapád. 
     Přeji vám pěkné a požehnané Vánoce, ať nám radost ze vzájemné-
ho obdarování, laskavost a sváteční nálada přetrvají i do nového roku 
2013.

Tomáš Chytil – farář Církve československé husitské

Provoz úřadu v období vánočních svátků:

V době od 27.12. do 31.12.2012 (včetně)  
 bude Úřad městského obvodu 

v Polance  nad Odrou 
pro veřejnost uzavřen.  

                                                                                                        -ZS-

Vánoční období v Husově sboru v Polance:

23. prosince  - od 8:30 hodin - 4. neděle adventní
24. prosince  - od 20:15 hodin - Štědrovečerní bohoslužba
25. prosince  - od 8:30 hodin - Boží hod vánoční
26. prosince  - od 8:30 hodin - Sv. Štěpán
30. prosince  - od 8:30 hodin - Díkůvzdání za Boží ochranu a vedení
6. ledna 2013  - od 8:30  hodin - Tři králové 
13. ledna 2013  - od 8:30 hodin - Křest Páně

Vzhledem k velikému zájmu občanů o zveřejnění telefonních čí-
sel na poskytované služby v Polance nad Odrou vyzýváme firmy 
a živnostníky, aby v případě zájmu o zveřejnění telefonního čísla  
tento svůj požadavek s uvedením - telefonního čísla, názvu firmy 
a druhu poskytovaných služeb - zaslali do 31.12.2012 na ÚMOb 
Polanka nad Odrou. Požadavky zasílejte v elektronické podobě na 
e-mail posta@polanka.ostrava.cz s označením – souhlas se zveřej-
něním tel.čísla.  Uvedené kontakty budou tvořit přílohu Polanské-
ho zpravodaje, který je distribuován do každého rodinného domu 
v Polance nad Odrou. 

Z.S. 

Rada městského obvodu si Vás dovoluje pozvat na slavnostní

ROZSVÍCENÍ VÁNOČNÍHO STROMU
v pondělí 3. 12. 2012 v 17:00 před budovou radnice

Kulturní program a drobné občerstvení zajištěno



V průběhu letních prázdnin jsem prostřednictvím našeho zpravodaje 
slíbil zorganizovat pro žáky základní školy prohlídku Slunce. To se po-
dařilo hned 10.září, po domluvě s panem ředitelem a žáci si během vy-
učování za velmi krásného a teplého dopoledne mohli prohlédnout naší 
nejbližší hvězdu pomocí astronomického dalekohledu, vybaveného slu-
nečním filtrem. Na slunečním disku, který byl v dalekohledu stotisíckrát 
zeslaben, aby nemohlo dojít k poškození zraku, viděli žáci několika tříd 
sluneční skvrny a mohli se tak na vlastní oči přesvědčit, že to nejsou jen 
tak obyčejné černé „fleky“, ale úkazy se zvláštní strukturou, různorodostí 
a proměnností. Právě proto je i každodenní pozorování Slunce jiné a tím 
zajímavé. Chlapci a děvčata si měli možnost vyzkoušet i jemné navádění 
dalekohledu za sluncem, protože vlivem rotace Země nám sluníčko neu-
stále „utíkalo“ze zorného pole okuláru.
Věřím, že se denní pozorování většině dětí líbilo a nenechají si ujít i to 
večerní, které uskutečníme buď ještě na  podzim nebo na jaře.

    Pavel Schneider 

POZOROVÁNÍ SLUNCE 
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TÁHNEME ZA JEDEN PROVAZ
Ve druhé půlce září 6. třídy naší základní školy vyrazily vlakem do hor, 
kde pro ně škola ve spolupráci se Střediskem volného času v Ostravě 
– Zábřehu přichystala dvoudenní adaptační pobyt v horském středisku 
Liptov na Ostravici. 
Pro děti byl připraven pestrý program, během kterého si pod vedením 
tří zkušených instruktorů mohly vyzkoušet svoji zručnost, obratnost, 
postřeh, sílu, vytrvalost, ale taky důvtip a schopnost naslouchat, komu-
nikovat a spolupracovat. Cílem pobytu bylo, aby se žáci lépe poznali 
mezi sebou a se svými novými třídními učitelkami a aby se naučili lépe 
spolupracovat - zkrátka táhnout za jeden provaz.

Ke zdaru akce přispělo i krásné počasí a dobré ubytování se skvělou 
stravou.
Na 6. třídy navázala 7. třída ve stejném horském středisku a se stejným 
programem.
9. třídy se zúčastnily jednodenního zážitkového kurzu ve středisku vol-
ného času v Ostravě - Zábřehu. Žáci absolvovali podobné aktivity, jako 
jejich mladší spolužáci na adaptačních pobytech. Přestože už spolu tráví 
poslední školní rok, poznat ještě lépe své spolužáky v neobvyklých situ-
acích, učit se spolupracovat - na to není nikdy pozdě.

                                           Tř. učitelé 6. 7. a 9. tříd

Vážení rodiče a příznivci školy, 

rád bych vás pozdravil a zároveň se při této příležitosti představil.  
V srpnu 2012 jsem převzal od paní Jitky Malíkové funkci ředitele Zá-
kladní umělecké školy H. Salichové. Zahájení školního roku 2012/2013 
proběhlo tak, jak jsme byli všichni zvyklí. Současně začaly probíhat 
technické úpravy školy, související s havárií vodovodu v loňském 
školním roce a dlouhodobým plánem městského obvodu Polanka nad 
Odrou. Byly přemístěny učebny Hudební nauky a Výtvarného oboru a 
ředitelství ZUŠ bylo přemístěno do zrekonstruované místnosti bývalé 
tělocvičny v prvním patře. Současně byl zrekonstruován koncertní sál a 
drobné úpravy proběhly také v některých dalších třídách. Úpravy měly 
za cíl zkrášlit prostředí, ve kterém výuka probíhá a díky těmto úpravám 
se škola zase přiblížila svému názvu „umělecká“. Přestože definitivní 
rozhodnutí prostorového využití budovy dosud nepadlo, snažíme se 
uspořádat vše tak, aby to co nejvíce vyhovovalo potřebám výuky na-
šich žáků. Věřím, že tyto úpravy oceníte při návštěvách školy nebo při 
blížících se školních koncertech, na které vás tímto srdečně zvu. 

Blíží se také zápisy do prvních tříd základní školy. Tyto zápisy proběh-
nou ve dnech 15. 1. a 16. 1. 2013 v budově základní školy a současně 
se zápisem ZŠ bude probíhat zápis do přípravné hudební výchovy ZUŠ. 
Rádi tedy přivítáme nové žáky naší ZUŠ, kteří se u zápisu přihlásí.

Krásné prožití svátků za všechny pracovníky ZUŠ přeje 
 Mgr.art. Petr Kotek, ředitel ZUŠ

 NOVÁ TVÁŘ ZUŠ NEZNAMENÁ JEN NOVÝ OBLIČEJ
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VE SPORTOVNÍ HALE I DĚLNICKÉM DOMĚ JE RUŠNO
S příchodem podzimního počasí venkovní areál Dělnického domu  
osiřel. Děti i jejich rodiče tak budou netrpělivě vyhlížet příchod jara 
a teplého počasí, než budou opět moci využívat klidné a pro své děti 
bezpečné prostředí areálu. 
Na druhé straně s nevlídným počasím vzrostl zájem o využití sálu  
Dělnického domu k v poslední době oblíbenému badmintonu. 
Provoz ve Sportovní hale běží na plné obrátky již delší dobu.
Pro zájemce o pravidelné nebo příležitostné využití těchto prostor ke 
sportování jsme proto umístili na internetových stránkách naší obce 
rozpisy nájmů obou sportovišť. Fanoušci našich sportovních oddílů 
volejbalu a házené zde naleznou i termíny domácích utkání jednotli-
vých družstev, fotbaloví fandové zase termíny turnajů žáků, dorostu 
a mužů.

Nejbližší akce:
Sportovní hala
Listopad
Ne 11.11. 8.00-12.00   
FK SK turnaj žáků ; od 14.00 utkání st. dorostu, mužů a ml. dorostu 
házené
So 17.11. 8.00- 9.30  
Ostravská volejbalová liga (OVL)- soutěž smíšených družstev , 2. liga
Ne 18.11. 9.00-13.30  
mistrovská utkání mužů, žen a kadetek volejbalu DTJ Polanka
Ne 25.11. od 14.00 hod 
mistrovské utkání st.dorostu, od 16.00 utkání mužů a od 18.00 utkání 
ml. dorostu házené DTJ Polanka

Prosinec
So 1.12. 8.00- 8.00   OVL, 3. liga
Ne 2.12. 8.00-13.30   
muži a kadetky volejbalu DTJ Polanka ; od 14.00 st. dorost, muži a ml.  
dorost házené
So 8.12. 8.00-20.00 BONVER CUP , turnaj pořádaný FK SK Polanka
Ne 9.12. 9.00 -14.00 Mikulášský turnaj žaček ve volejbalu
So 15.12. 8.00-19.30  OVL , 2. liga
Ne 16.12. 8.00-18.00  OVL , 1. liga
So 22.12. 10.00-18.00 
Vánoční volejbalový turnaj smíšených družstev, pořádaný volejbalo-
vým oddílem DTJ Polanka
Čt 27.12. 8.00-16.00 
futsalový turnaj dorostu pořádaný oddílem FK SK Polanka

Dělnický dům

8.12.2012 Mikulášská zábava

A protože je toto poslední letošní vydání Zpravodaje, přejeme již nyní 
nejen těm, kteří naše areály využívají nebo se jakýmkoli způsobem po-
dílejí na jejich provozu, ale také všem našim spoluobčanům klidné a 
veselé prožití Vánočních svátků, do Nového roku pevné zdraví a jen 
to nejlepší!

 správce Sportovní haly a Dělnického domu s kolektivem

PLESOVÁ SEZÓNA 2013 V DĚLNICKÉM DOMĚ  
 11.1. Multižánrový ples p.Peslarová 777 571 190
 18.1. Hasičský ples p.Cindler 723 005 960
 19.1. Maškarní ples Mateřské školky
 25.1. Sousedský ples (Sokol Polanka) p.Šlachta 736 531 728
 26.1. Obecní ples p.Rodovská 599 425 103
 2.2. Suit up Disco ples  p.Řehulka 777 073 393
 9.2. Myslivecký ples p.Foltýn 605 216 715
 15.2. Ples sportovců p.Siročáková 724 433 512
 16.2. Fotbalový ples 2013 aneb Benátky v Polance p.Řehulka 777 073 393
 22.2. Pochování Basy p.Mohyla 604 897 722
 1.3. 3. Vinařský bál p.Starečková 732 777 911

Závěr roku je v Polance nejen obdobím plesů, ale také tradičních spor-
tovních událostí, mezi které patří také turnaj mládeže ve stolním tenisu 
o starostovu pálku. Letošní, již jubilejní desátý ročník, bude probíhat 
opět v herně TJ Sokol Polanka.  Hraje se na 4 stolech, které odpovídají 
požadavkům pro pořádání vrcholných turnajů. Účastníci budou soutě-
žit v kategoriích mladší žáci a starší žáci. Turnaje se pravidelně účastní 
vedle domácích také mladí hráči z Nové Bělé, Děhylova, Poruby, Vře-
siny a Klimkovic. A lze předpokládat, že ani oni letošní hodnotnými 
cenami dotovaný turnaj nevynechají. Vítězi předchozího ročníku Sta-
rostovy pálky byli polanečtí hráči Martin Adamec a Mikuláš Kozar. 
Turnaj se koná v sobotu 1. prosince. Začátek je v 8:00 hod. Turnaj je 
pro všechny do 15 let, kteří si chtějí zahrát.   

                                                J.Šlachta

JUBILEJNÍ 10. STAROSTOVA PÁLKA 2012  
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HÁZENKÁŘSKÉ HODNOCENÍ HERNÍHO PODZIMU 2012
Vážení sportovní přátelé dovolte, abych jménem házenkářského oddílu 
DTJ Polanka zhodnotil činnost jednotlivých složek v podzimní části 
sezóny 2012. Družstvo mužů se po 7 kolech nachází na 1. příčce v 2. 
lize, hlavně díky 100% domácí neporazitelnosti. Mužstvo pod vedením 
trenérské dvojice Friedel, Matěj vzkvétá a zaslouženě vévodí své sou-
těži. Starší dorostenci, kteří se prvním rokem účastní nejvyšší soutěže 
ve své kategorii, se po 7 kolech nachází na předposlední příčce. Mladý 
tým v této soutěži především sbírá cenné zkušenosti díky konfrontaci s 
nejkvalitnějšími družstvy z celé ČR, což je nesmírně důležité pro herní 
růst těchto hráčů a následný přechod mezi muže. Jejich mladší kolego-
vé, zápolící ve 2. lize mladších dorostenců, se po podzimní části sezó-
ny v klidu hřejí uprostřed tabulky. Oba týmy jsou pod vedením trojice 
trenérů Dorotík, Korčák, Vrba. Dorost a muži ukončí podzim 8.12. na 
palubovkách soupeřů. V tento den se ale také můžete těšit na již tradiční 
Mikulášskou zábavu, která se uskuteční v sále Dělnického domu od 
20:00, kdy k tanci i poslechu zahraje polanecká skupina Paradox, po 
které se naši čerti mohou doslova utlouct. Po této akci bude následo-
vat období klidu, odpočinku, cukroví a jiných aktivit, které zapříčiňují 
následnou lehkou obezitu našich hráčů. Tyto „prázdniny“ však potrvají 
jen do 4.1.2013, poté se mužstva odeberou na zimní soustředění na 
Praděd, kde započne příprava na jarní část sezóny. Ta vypukne o ví-
kendu 23. – 24.2.2013. V pátek 22.2.2013 chystá náš oddíl již tradiční 
házenkářský ples „Pochování basy“.
Mladší žáci (ročník 2000 a 2001) pod vedením Pavla Nevíma a Petry 
Charvátové se po celý podzim potýkali s výškovým a silovým han-
dicapem, který ve většině utkání hrál významnou roli. Proti Karviné, 
Kopřivnici a Frýdku-Místku neměli moc šancí na úspěch. Přesto se jim 
podařilo několikrát bodovat v zápasech proti sousedním Klimkovicím a 
proti Ostravě. Družstvo střelecky táhli René Galdia s Vojtou Poláškem, 
v dobrém světle se ukazuje i loňský minižák Adam Gelnar. Věřme, že 
kluci v zimní přestávce trošku povyrostou a zesílí, zapracují do týmu 
další loňské minižáky a na jaře budou všem statnějším soupeřem.
Starší žáci „A“ (ročník 1998) pod vedením Dagmar Tvarožkové a 
Martiny Míčkové utrpěli v sezóně nejen vysoké porážky, ale odehrá-
li i pěkná a vyrovnaná utkání. Body ovšem získali pouze ze zápasů s 

Klimkovicemi. Toto družstvo doplatilo na zápasy mladších dorostenců, 
které se kryly se zápasy st.žáků „A“. V dorostu vypomáhal jak Daniel 
Korčák s Adamem Tomašovským a Richardem Trybulou, tak brankář 
Dušan Jaroš. Při absenci těchto hráčů na sebe převzal zodpovědnost za 
dávání gólů Denis Harabiš, v brance se k výborným výkonům vybičo-
val mladší bratr Dušana - David Jaroš. V „A“ týmu tak dostali příle-
žitost i „99ky“, které se mezi staršími soupeři také dokázaly prosadit. 
Starší žáci „B“ (ročník 1999) pod vedením Evy Koláčkové a Kláry 
Škapové odehráli pouze šest utkání, bodovat dokázali jen s Trnávkou, 
ale po odhlášení Trnávky ze soutěže nakonec zůstali bez bodů poslední. 
V zápasech s Karvinou však sehráli vyrovnané boje a věřme, že jejich 
přístup k tréninku a absolvování zimních turnajů jim pomohou na jaře 
k prvním bodům. Nejvíce branek dal na podzim Petr Gelnar, ale mezi 
střelce se zapsali téměř všichni hráči, což svědčí o týmovém duchu. 
Nejednou nás podrželi oba brankáři - již výše zmíněný David Jaroš a 
Matěj Bodlák. V rámci obnovení fyzického fondu se tým zúčastnil i 
krátkého podzimního soustředění na Horní Bečvě. Naši nejmenší hráči 
– minižáci, odstartovali podzimní sezónu 16.9. a to doma v Polance. 
Pro nás to byla dobrá zpráva, nejlepší je začít na domácím hřišti. Před-
vedli jsme, že i po prázdninách jsme nic nezapomněli a dokonce i pár 
věcí vylepšili. Pro ostatní týmy jako je Zubří, Karviná nebo Kopřivnice 
jsme se stali rovnocennými soupeři. Také k nám přišli noví hráči, kteří 
se zapojují v družstvu „B“. Tak doufám, že nepolevíme a dále se bu-
deme zlepšovat.
 Soutěžní rok dospěl do své poloviny, což znamená, že přichází čas Vá-
noc a oslav spjatých s koncem roku 2012. Do sportovní haly si na háze-
nou v nedělním odpoledni našlo cestu mnoho z Vás, za což děkujeme 
a věříme, že pokud se předpověď o prosincovém konci světa nevyplní, 
budeme Vám i nadále předváděnou hrou tato odpoledne zpříjemňovat 
v jarní části sezóny 2012/2013.  Závěrem chci jménem našeho oddílu 
házené popřát všem fanouškům, sponzorům a lidem, kteří se jakkoliv 
podílejí na chodu našeho klubu Veselé Vánoce a také vše nejlepší do 
Nového roku 2013.  

Za oddíl házené Radek Mohyla

ROZVRH CVIČENÍ V SOKOLOVNĚ TJ SOKOL POLANKA 2012-2013

  15.00 – 16.00 16.00-17.00 17.00 -  20.00  

Po 
 

VOLNO 
8.00 -15.00 

ZDRAVOTNÍ CVIČENÍ 
/starší ženy/  

ses. D. Kupčíková 

SLETOVÁ 
SKLADBA 

ženy 
ses. B. Sojková 

STOLNÍ TENIS 
/starší žáci/ 

br. Jiří Šlachta 

 

 

  15.00 - 16.00 16.00 – 20.00 
 

17.30 – 20.00 
17.15  – 20.00 

Út VOLNO 
8.00 -17.30 

MAŽORETKY 
ses. Bujnochová 

HAPPY DANCE+přípravka 
Skupina 1 a Skupina 2 

ses. Ivana Petruželová 
Malý sál 

STOLNÍ TENIS  
br.  Mihalka, br. Šlachta, br. Cabiš 

 

  16.30 – 18.00 19.00 – 20.00 18.30 – 19.30  

St VOLNO 
8.00 – 16.30 

STOLNÍ TENIS 
DĚTI  

br. Mihalka, br. Šlachta 

STEP AEROBIK 
ses. Eva Motyčková 

Malý sál 

KALANETIKA 
Cvičení na míči 

ses. Lenka Gebauerová 
Velký sál 

 

 

 

   15.00 - 17.00 16.00 – 20.00  17.00 – 18.30 

Čt VOLNO 
8.00 -15.00 

MAŽORETKY 
ses. Bujnochová 

HAPPY DANCE+přípravka 
Skupina 1 a Skupina 2 

ses. Ivana Petruželová 
Malý sál 

STOLNÍ TENIS 
br. Cabiš, br. Sekera 

Velký sál 

 

 8.30 – 11.00  17.30 - 18.00 - 20.00 

Pá Cvičení rodičů s dětmi 
Velký i  malý sál  

B. Kušová 
 

STOLNÍ TENIS 
DĚTI - MUŽI 

br. Mihalka, br. Šlachta 
 

 8.30 – 11.30 Trénink florbalu probíhá v pondělí a v pátek pod vedením br. H. Kozuba v tělocvičně ZŠ. 
18.00-19.00 ŽÁCI, 19.00-20.00 JUNIOŘI+MUŽI – br. Kozub tel.: 723 942 297 
 
Tenisový kurt je k dispozici pro veřejnost po celý týden v časech dle ročního období od 7.00 
do 21.00 hodin bez omezení. Dle domluvy je možné si hodiny předplatit. 
 
Kontakt: br. Bílý tel: 732 666 433 - ses. Tomášková tel: 596 931 741  

So  
STOLNÍ TENIS 

 /st. žáci/  
br. Šlachta, br. Mihalka 

 

Ve volných hodinách lze sokolovnu pronajmout občanům
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Oddíl volejbalu v Polance informuje
V přiložených tabulkách informujeme naše příznivce o rozlosování 
soutěží, které hrají naše družstva v sezoně 2012/2013.

Domácí utkání Krajského přeboru se hrají ve Sportovní hale Polanka 
nad Odrou vždy v neděli.
Začátek utkání je v 9.00 hod.

Domácí utkání Městského přeboru se hrají v úterý a pátek a jejich za-
čátek je v 18.15 hod.

Přijďte nás povzbudit!!!
 
 

datum muži A - Krajský přebor I.tř ženy A-Krajský přebor II.tř kadetky - Krajský přebor

7.10.2012 Polanka - Metylovice Polanka - Hnojník Polanka - Frenštát p/R
21.10.2012 Polanka - OU Ostrava Polanka - Krnov Polanka - Palkovice
4.11.2012 Polanka - VOKD Polanka - Raškovice

18.11.2012 Polanka - Karviná Polanka - OU Ostrava Polanka - Karviná
2.12.2012 Polanka - ŠSK Beskydy Polanka - TJ OVA "B"
9.12.2012 Mikulášský turnaj žaček

22.12.2012 Vánoční turnaj-smíš.družstev
27.1.2013 Polanka - Kateřinky Polanka - Sokol Poruba
17.2.2013 Polanka - Kopřivnice Polanka - Stará Bělá
24.2.2013 Polanka - Hlučín
3.3.2013 Polanka - Opava Polanka - Kopřivnice

10.3.2013 Polanka - Karviná
17.3.2013 Polanka - Kylešovice
24.3.2013 Polanka - Ostrava "B"
7.4.2013 případná kvalifikace do II.ligy Polanka - Orlová

ROZPIS - mistrovská utkání  volejbal - Krajský přebor
 začátky v 9.00 hod

 
 

         muži B - Městský přebor           ženy B - Městský přebor
21.9.2012 Polanka - Hyundai Rely 25.9.2012 Polanka - Svinov B
5.10.2012 Polanka - Hrabůvka 2.10.2012 Polanka - Stará Bělá

19.10.2012 Polanka - Svinov B 16.10.2012 Polanka - Svinov A
2.11.2012 Polanka - Stará Bělá 30.10.2012 Polanka - Sokol Poruba

16.11.2012 Polanka - Svinov A 2.4.2013 Polanka - Dolní Lhota
30.11.2012 Polanka - VŠB 23.4.2013 Polanka - Vratimov B
15.3.2013 Polanka - VK SOU 21.5.2013 Polanka - Hrabůvka
5.4.2013 Polanka - Kunčičky

19.4.2013 Polanka - Šenov
10.5.2013 Polanka - Kunčičky A
24.5.2013 Polanka - Zálom

ROZPIS - mistrovská utkání  Městského přeboru ve volejbale
  začátky v 18.15 hod

 
 



POLANSKÝ ZPRAVODAJ - 14

ZASE V JEDNOM KOLE
Klub rodičů a přátel při ZŠ H. Salichové zahájil v tomto školním roce 
svou činnost v říjnu již třetím ročníkem STEZKY ODVAHY, kterého se 
zúčastnilo na 500 účastníků - od nemluvňat v kočárcích, předškolních a 
školou povinných dětí, mládeže, dospěláků, rodičů a v neposlední řadě 
i prarodičů. Po trase barevné neónové stezky se dobrodruzi mohli se-
tkat také se strašidly, kostlivci a duchy, kteří vyvolali u některých účast-
níků nečekaný moment překvapení a někdy i opravdový úlek. Přesto 
se všichni ve zdraví dočkali na konci stezky chutného párku a teplého 
hřejivého ohně v areálu Dělnického domu. 
Dalším vydařeným zážitkem byl v listopadu již sedmý ročník LAMPI-
ONOVÉHO PRŮVODU pod názvem Polanské světélkování. Se svě-
télky - velkými i malými lampiony, si podobný počet příznivců užíval 
večerní procházky setmělou Polankou. Z průvodu začínajícího u pro-
dejny Atlas přes ulice Za Humny, J. Šamala, Za Podjezdem a nakonec 
směrem k základní škole byla cítit obrovská síla světelné energie všech 
lidiček a všechny generace si tuto akci opravdu užívaly. Průvod byl 
ukončen v prostorách jídelny, kde se podával horký vinný svařák, teplý 
čaj, kafe a s nimi i čerstvé koláče. Z auly základní školy se linula taneč-
ní hudba, na kterou si s chutí zatancovaly malé i ty větší děti. 
Obě vydařené akce se konaly za velmi příznivého a kupodivu i teplého 
počasí, které umocnilo zážitek všem zúčastněným. Moc děkujeme za 
podporu a spolupráci Úřadu městského obvodu Polanka nad Odrou, 
dobrovolným hasičům z Polanky, městské policii, členům TJ Sokol, 
všem zaměstnancům základní školy a v neposlední řadě také našim no-
vým sponzorům Lašské pekárně, s.r.o.z Řepiště a Trafice Luzarových.  
Na stránkách http://klubrodicupolanka.rajce.idnes.cz můžete zhlédnout 
fotografie z výše uvedených akcí a případné pozvánky dalších plánova-
ných akcí Klubu rodičů v Polance nad Odrou můžete najít na stránkách 
http://www.klubrodicupolanka.estranky.cz.
        
  Za Klub rodičů S.K. 

TERMÍN: Čtvrtek 20.12. 2012
MÍSTO: Retrostar kino Polanka

ČAS: 18:00 hod
CENA: Dobrovolné vstupné

VYSTOUPÍ: taneční skupina HAPPY DANCE 
Sokol Polanka

 pod vedením Ivany Petruželové
(Přípravka, PINKSTARS, JAKSONI)

MAŽORETKY Sokol Polanka 
pod vedením Kateřiny Bujnochové

a 
Hosté

Srdečně zveme všechny příznivce a přátele tance. 
Za podpory Školské, kulturní a sportovní komise 

při Radě městského obvodu 
Polanka nad Odrou

VÁNOČNÍ BESÍDKA 
PLNÁ TANCE

Adventní koncert žáků 
ZUŠ H. Salichové

středa 12. prosince 2012 v 16:30
sál ZUŠ Ostrava - Polanka n/O

Adventní koncert učitelů 
ZUŠ H. Salichové

pondělí 17. prosince 2012 v 18:00
Husův sbor Ostrava - Polanka n/O
Na koncertě bude účinkovat také 

žákovský pěvecký sbor ZUŠ
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OSADNÍ VÝBOR JANOVÁ A PŘEMYŠOV – informuje…
RADOST VE SPOLEČENSKÉM DOMĚ

Nikdo z těch, kteří navštívili v neděli 30. září dětské divadelní předsta-
vení ve Společenském domě na Janové, toho nelitoval. Divadelní sku-
pina Bombon, jinak dva herci se záviděníhodnou fantazií a schopností 
invence, dokázali odehrát Werichovu pohádku O lakomé Barce tak, že 
plně zaujali nejen své malé diváky, ale i jejich rodiče. Nakonec nehráli 
jen herci na improvizovaném jevišti, ale beze zbytku i malé publikum.
Rozzářené dětské oči utvrdily členy Osadního výboru v přesvědčení, že 
podobná ušlechtilá a kultivovaná zábava neproběhla ve Společenském 
domě naposled. 

     VÍKEND S VLÁČKY 
O posledním říjnovém víkendu se v prostorách Společenského                                                                                                     
domu na Janové konal víkend s vláčky s pestrou přehlídkou                                                                                                          
starších i moderních modelů vláčků, kterou organizoval                                                                                                                   
Klub přátel železniční dopravy Ostrava o.s.  a Osadní výbor                                                                                                                             
Janové a Přemyšova.  Na modelových kolejištích jste si mohli                                                                                                                  
představit, že jste právě nastoupili do vláčku a jedete krajinou,                                                                                                       
projíždíte tunely, nádražím s čekajícími pasažéry a průvodčím,  nebo 
sledujete malé človíčky u přejezdu,  na výletě na kole, nebo rybáře u 
řeky. Bylo úžasné sledovat, co dokážou šikovné ruce a představit si, že 
i v dnešní uspěchané době si i dospělí rádi a s chutí hrají. 

 
 
 
 
Osadní výbor Janové a Přemyšova  pořádá pro děti  

    Mikulášskou nadílku      
 
  Akce se koná  5.prosince v 17 hodin  
   ve Společenském domě  na Janové 
 
               Občerstvení zajištěno 
                Vstupné dobrovolné 
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POČÁTKY TJ SOKOL v POLANCE
Sto let od založení Sokola v Polance

První tělocvičná jednota v naší obci byla ustanovena v listopadu 1912. 
K tomuto vzácnému výročí vyšly v Polanském zpravodaji dva příspěv-
ky: v čísle 3 pod značkou J.Š. se dozvídáme, že v místní tělocvičně se 
dnes scházejí všechny generace cvičenců a že TJ Sokol Polanka má 
dnes více než 200 členů, v čísle 4 je pak sokolské vzpomínání učitelky 
Jiřiny Dobešové (též bývalé kronikářky Polanky) dnes 93 leté pamětni-
ce, členky Sokola od roku 1924.
Zbývá jen doplnit údaje o vlastních počátcích před sto lety.
Ačkoli obecní kronika je psána až od roku 1925, první kronikář Anto-
nín Figala (sám z významné sokolské rodiny) zapsal do obecní kroniky 
dosti podrobně počátky všech tří tělocvičných jednot v Polance – Sokol 
1912, DTJ – 1920 a Orel – 1923. V době založení Sokola v Polance mu 
bylo dvanáct let, mohl tedy psát dost podrobně a zasvěceně.
Půda pro založení Sokola v Polance byla připravována již o hodně dří-
ve, ale soustavně začíná roku 1909, kdy nadšení jedinci docházeli do 
cvičení sousedních jednot klimkovické, zábřežské, porubské aj. Ti byli 
základem pozdějšího cvičitelského sboru. 
Dne 17. listopadu1912 se konala ustavující schůze tělocvičné jednoty 
„Sokol“ v Polance v místnostech obecního hostince (bývalý dům rodi-
ny Uhlářovy vedle obecní kaple na ul. 1. května). Účelem bylo soustře-
dění mládeže k výcviku tělesnému a duševnímu. Odrůstající mládež 
z nedostatku ušlechtilejší zábavy zapadala do krčem ku hře v karty  
a nadbytek tělesné energie vybíjen byl při různých tancovačkách.
  Svou roli měla v té době i stránka národnostní – snaha odolávat vlivu 
německých zaměstnavatelů, drah a německé školy v Klimkovicích.
  Na ustavující schůzi se přihlásilo 68 členů. Prvním starostou byl 
zvolen Václav Spudil, správce místní cihelny, místostarostou Antonín 
Kavala (v té době starosta obce), náčelníkem, Alois Němeček, učitel. 
Členy výboru byli František Andla, rolník, František Figala, učitelé Jan 
Kalivoda, Metoděj Mikolajek, Jan Kvita a Jaroslav Blazí, dále Karel 
Rypel a Josef Honěk.
První cvičení bylo konáno dne 5.1.1913 v místnosti „staré školy“ 
(nynější radnice č.p. 1) za přítomnosti 29 bratří a 6 dorostenců. Ženy, 
dorostenky a žactvo nezavedeno pro nedostatek cvičitelů. Zdejší ob-
čanstvo bylo Sokolu nakloněno. Cvičení bylo zástěrou promýšle-
né činnosti vzdělávací. Proslovy konány každý týden prvního půl 
roku. Členstva přibývalo. Koncem roku 1913 má jednota 84 členy,  
z nichž  41 cvičících a 19 dorostenců. Hned prvním rokem řadíme se na  
první místo slezských jednot. Řeč od německých slov čistíme pokutou 
2 haléřů. 
  Knihovna sokolská v roce 1913 čítala již 347 svazků. Jednota po-
řádá vzdělávací schůze, odebírá odborné časopisy, koná proslovy a 
zúčastňuje se činně podniků sousedních jednot.  V říjnu 1913 stěhu-
je spolkovou místnost do nově postaveného sálu br. Františka Davida 
(nyní u Friedlů), jenž ochotně dbal všech rad funkcionářů při stavbě 
co do účelnosti pro nastávající tělocvičnu. Na valné hromadě r. 1914 
zvolen starostou Antonín Kavala, náměstkem František Andla, až do 
roku 1921. Mobilizací byla zdárná činnost jednoty podťata u kořene, 35 
bratří narukovalo, 73 uznáno celkem způsobilým, z války se nevrátilo 
sedm bratří.
  Jednota po celou dobu války (1914 -18) cvičí nepřetržitě přičiněním 
bratří Františka Figaly a Josefa Davida. Ostatní zbylé členstvo se stá-
vá cvičiteli dorostu, v němž vidíme jedinou naši naději, Ve výboru po 
dobu války pracovali: František Figura, František Kavala, Inocenc Do-
beš, František Vavrečka., Arnošt Tomášek, Jan Kalivoda, Rudolf Frie-
del, Jan Dobeš, Emil Dluhoš, Anna Zdražilová, v legiích br. Jan Kvita.
  Byla obava, že jednoty sokolské budou rozpuštěny. Veškeré příjmy 
plynuly na různé národní a menšinové spolky
  Po převratu převzalo 6 bratrů službu u lidové stráže v místě. Dne 
14. února 1920 zavedeno pravidelné cvičení žen, dorostenek a obojího 
žactva. V červnu 1920zúčastnilo se 38 členů naší jednoty VII. všeso-

kolského sletu v Praze. Při veřejném cvičení v r. 1920 ve stejnou dobu 
a v tutéž neděli pořádala nově zřízená DTJ průvod a veřejné cvičení. 
Zřízením DTJ v místě Sokol neutrpěl. Ideově se lišíme, ale cesty naše 
jdou vždy vedle sebe – zapsal do obecní kroniky Antonín Figala.
  Výňatek ze zprávy vzdělavatelské za rok 1920 hovoří o sedmi před-
náškách poučných, o 40 proslovech u mužů a 32 proslovech u žen, 
o čtyřech vycházkách, byla probírána občanská nauka, uvedeno je  
5 divadel (to je pět představní nebo her), uvádí se odběr časopisů. 
  Roku 1921 byl zvolen starostou František Figala, místostarostou Ro-
bert Šeffl, vzdělavatelem Alois Němeček, náčelníkem Josef Figala, ná-
čelnicí Anna Andlová. Dne 12.11.1922 pořádána Tělocvičná akademie 
spojená s odhalením praporu. Na konci roku 1922 měla jednota 185 
členů, složení výboru je obdobné, mezi činností je uvedeno 15 před-
nášek, 49 proslovů před šiky, sehráno 6 divadel, majetek přes 34 tisíc 
Kč. 
  V roce 1923 zúčastňuje se naše jednota mezisletových závodů v Praze. 
Polanské družstvo získává I. cenu v župě a umisťuje se na 12. místě v 
ČOS. Závodníkům se dostává lípového věnce.
  V roce 1924 zakoupeno vlastní cvičiště u rybníka (pod zámkem) ve 
výměře 30 arů v ceně 3.000 Kč. (Nynější Sokolská louka pod zám-
kem.)

  Tolik o počátcích Sokola v nejstarším období. 
  Nutno dodat, že Polanka v té době vypadala zcela jinak. Teprve dru-
hým rokem zde jezdila lokální dráha, ovšem parní. Obec byla ještě bez 
elektřiny (ta byla až od Vánoc 1926), bez kanalizace, kolem prašných 
cest příkopy porostlé plevelem. Ještě nestál ani Dělnický dům, ani Fri-
edlův hostinec, kostel byl v provozu teprve 12 let, nestál Husův sbor, 
zámek patřil hraběti Blücherovi stejně jako většina polností, selské 
povozy a pluhy tahali koně případně krávy či voli, převažovaly ruční 
práce, kosení, shrabávání, mlácení.
  Obyvatelé nacházeli obživu stále více v průmyslu v Ostravě, kam cho-
dili většinou pěšky. Motorových vozidel prakticky ještě nebylo…. 

 Mgr. Jaroslav Král
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VOLTE GUSTU VOMÁČKU!
25. ledna 2013 bude na obyvatele Polanky čekat velké rozhodování. V ten den se koná 2. kolo prezidentských voleb, a zároveň 1. sousedský ples, 
který pořádají polanečtí sousedé ve spolupráci s TJ Sokol Polanka. Voliči tak rozhodnou o tom, kdo bude novým českým prezidentem, ale také zda 
dají svou přítomností na plese hlas pro Gustu Vomáčkovi. 
A kdo vlastně je Gusta Vomáčka? Je to volné sdružení muzikantů z několika známých ostravských skupin – RnR Marcela Woodmana, G.G. Pump, 
L.A.Sunday, Buřinky III.
Jak kluci sami říkají, baví je hrát nejlepší písně všech dob. K Polance mají velmi vřelý vztah, hlavně kvůli všem dobrým lidem, které tady znají. 
Jsou pravidelnými protagonisty koncertů, které se odehrávají na zahradách některých polaneckých sousedů. S velkým úspěchem živě vystupovali 
také v parku u sousedů z Klimkovic. Mají za sebou také celou řadu hudebních úspěchů. Jako hosty na svých koncertech si je vybrala skupina Buty, 
Janek Ledecký nebo Věra Špinarová. Pokud nevíte, jak se v pátek 25. ledna 2013 rozhodnout, volte Gustu Vomáčku. 
Za sousedy a TJ Sokol Polanka 

Jiří Šlachta  

Klub rodičů a přátel ZŠ Heleny Salichové 
Kulturní, školská a sportovní komise při ÚMOb Polanka n.O.  

a házenkářský oddíl DTJ Polanka  

zvou všechny děti a jejich rodiče na

MIKULÁŠSKOU  NADÍLKU
dne 8.12.2012 v sále DĚLNICKÉHO DOMU.

Začátek zábavného odpoledne bude v 15.00 hodin.

Na odpoledne bude připraven bohatý „ Mikulášský program “ 

zábavné pohádkové odpoledne 
s členy ostravské improvizační skupiny OSTRUŽINY   

a 
sladké překvapení pro děti od 

MIKULÁŠE, ČERTA a ANDĚLA. 
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Farma Švidrnoch nabízí: 

V nejbližších měsících budou ukončeny 
komplexní pozemkové úpravy v katastru 
Polanka, čímž dojde ze zákona ke zrušení 
všech stávájících nájemních smluv u pozemků 
dotčených těmito úpravami a bude potřeba 
uzavřít smlouvy nové.  
 

Všem vlastníkům půdy v Polance 
tedy nabízíme možnost uzavřít novou 

nájemní smlouvu s naší farmou. 
 

Nabízíme všem individuální řešení pronájmu, 
nejvyšší cenu nájemného a samozřejmě řádnou 
péči o Vaší půdu. 
Budeme rádi když nás budete kontaktovat na 
tel. 724 234 308, na svidrnoch@centrum.cz. 
nebo nás navštivte v Porubě na farmě (ul. 
Klimkovická 2210). 

Více informací o nás najdete na webu 
www.svidrnoch.com 

Provozovna U Cihelny 
 pedikúra, kosmetické služby a masáže

V prodeji oblíbené DÁRKOVÉ POUKÁZKY
 -v jakékoli hodnotě

- s vánočním designem

ZIMNÍ AKCE
Pedikúra v obvyklé ceně s parafínovým zábalem 

rukou zdarma
Nahřátý parafín prohřeje klouby Vašich rukou,

zvláční a provoní pokožku,
maximalizuje účinky naneseného regeneračního 
krému a v neposlední řadě si vychutnáte chvíli 

blahodárného tepla po nanesení teplého voskového 
filmu, při současné teplé a voňavé lázni

Vašich nohou…
                                                                                                                   

(Platí do konce ledna)

objednací termíny 
na mobil 606 670 981

                       
                                        Pavlína Krzystková

  PROGRAM KINA RETROSTAR NA PROSINEC 2012
Úterý 04.12. 

Méďa       
přístupno od 15. let
John byl jako malý velmi opuštěný, i proto pro-
nesl to pošetilé přání, aby jeho plyšový vánoční 
dárek začal mluvit. Stal se zázrak a mluvící med-
věd se stal mediální hvězdou a miláčkem davů. 
Jak roky ubíhaly, chlupatému Tedovi zůstal jedi-
ný fanoušek – John. Ti dva si náramně notují v 
pohledu na život, na holky, na práci a John i díky 
tomu velkoryse přehlíží, že okolí se na jeho sou-
žití s méďou dívá čím dál rozpačitěji.
Začátek 19 hodin                      
(délka 106 min., vstupné 80,- Kč)

Čtvrtek 06.12. 

Nedotknutelní
mládeži přístupno
Ochrnutý a bohatý aristokrat Philippe si za své-
ho nového opatrovníka vybere Drisse, živelného 
mladíka z předměstí, kterého právě propustili z 
vězení. Jinými slovy - najde si na tuto práci tu 
nejméně vhodnou osobu. Podaří se jim však pro-
pojit nemožné: Vivaldiho a populární hudbu, se-
rióznost a žoviální vtípky, luxusní obleky a teplá-
ky. Bláznivým, zábavným, silným, neočekávaným 
a hlavně „nedotknutelným“, přesně takovým se 
stane jejich přátelství… 
Začátek v 19 hodin                           
(délka 112 min., vstupné 70,- Kč)
Artový čtvrtek pro filmové fajnšmekry !!!

Neděle 09.12.  

Pohádkové vánoce 
promítání pro nejmenší diváky
Pásmo krátkých vánočních pohádek 
Začátek v 10 hodin    
(vstupné 30,- Kč, dospělí zdarma) 

Úterý 11.12. 

Až vyjde měsíc   
mládeži přístupno 
Příběh roztomile svérázné komedie Až vyjde 
měsíc se odehrává v 60. letech 20. století na ro-
mantickém pobřeží Nové Anglie. Samovi a Suzy 
je dvanáct let. Oba spojuje stejný problém: se 
svým okolím si nerozumí, ale myslí si, že o světě 
dospělých vědí vše. Na první pohled se do sebe 
zamilují. Uzavřou tajnou dohodu a připravují 
velkolepý plán. Po roce od jejich prvního setkání 
společně utečou do divočiny. Jejich zmizení ob-
rátí život poklidného městečka vzhůru nohama. 
Pod vedením místního šerifa (Bruce Willis) zaha-
jují obyvatelé rozsáhlé pátrání po dvojici malých 
uprchlíků. 
Začátek v 19 hodin                           
(délka 107 min., vstupné 80,- Kč)

Úterý 18.12. 

Postradatelní 2   
přístupno od 15. let
Stará známá banda Postradatelných Barney 
Ross (Sylvester Stallone), Lee Christmas 
(Jason Statham), Yin Yang (Jet Li), Gunner 
Jensen (Dolph Lundgren), Toll Road (Ran-
dy Couture) a Hale Caesar (Terry Crews) 
se dají opět dohromady poté, co je tajný 
agent CIA Church (Bruce Willis) povolá, aby 
jim zadal zdánlivě jednoduchou zakázku.  
Ačkoliv úkol vypadá velice jednoduše, sa-
motná akce se příliš nevydaří a jeden člen 
Postradatelných během ní dokonce zemře 
a to dost nepěknou smrtí. Jeho parťáci se 
ho rozhodnou pomstít přímo na místě, 
tedy na nepřátelském území, kde mají pou-
ze mizivou šanci na úspěch.
Začátek v 19 hodin                           
(délka 103 min., vstupné 80,- Kč)

Připravujeme na leden:
3.1. Obchod pro sebevrahy
8.1. Atlas mraků
13.1. Dětská neděle
15.1. Twilight sága – Rozbřesk 2. část     
29.1.  Sedm psychopatů

www.retro-star.cz
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KOSMETIKA ALENADům ATLAS nabízí:
1 května 297, Polanka nad Odrou

Přijímáme objednávky na
- Vánoční cukroví
- Babiččin klobás

- dorty a minizákusky
- svícny a adventní věnce

Velký výběr vánočních dekorací.
Kalendáře, vánoční ubrousky, 

balící papíry, dárkové tašky, dárkové kazety.

Trvale nízká cena konzerv pro psy a kočky
400g – 17,-
800g – 32,-
1200g – 36,- 

24.12. Otevřeno 8-12

VÁS SRDEČNĚ ZVE

NA OŠETŘENÍ A MASÁŽE PLETI

PRODLUŽOVÁNÍ ŘAS 

LIPOSUKCI ULTRAZVUKEM

KOSMETIKA ALENA

ul. K Lípě 1230
Polanka nad Odrou, Janová

tel.: 724 276 534  
www.kosmetika-alena.cz

ČIŠTĚNÍ KOBERCŮ 
A SEDACÍCH SOUPRAV 

V DOMÁCNOSTECH I FIRMÁCH

ČIŠTĚNÍ INTERIÉRU AUTOMOBILŮ
KONTAKT: 605 287 016

AUTODOPRAVA DODÁVKOVÝM 
AUTOMOBILEM

KONTAKT: 603 433 268
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Poděkování redakční rady
Redakční rada děkuje všem přispěvatelům za spolupráci v letošním roce. Těšíme se, že i nadále pomůžete svými  články  a informacemi spoluvytvá-
řet co nejzajímavější, nejpřesnější a nejúplnější obrázek života v naší obci.                                                                                                           J.R.

KOCOUREK  JOSEF
Vám nabízí:

čištění koberců a sedacích souprav

půjčování stroje Karcher s rozvozem

Kontakt: 
606 363 300, 731 490 561


